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Zo predsjednika  
Općinskos kom iteto  
SK izobron Čedo Polok 
-  0 z a  sekretara  
Dane Zekso

Općinski komitet SK Šibenik jednoglasno je za predsjednika 
iza.brao Čedu Polaka, dosadašnjeg političkog sekretara, a za se
kretara Danu Seksa, dosadašnjeg organizacionog sekretara ovog 
komiteta. Novi sekretarijat od pet članova, pored Dane Seksa, sa
činjavaju Krešo Nikolac, Drago Zivković, Josip Olivari i Dalibor 
Lukin.

Izvršen je izbor i članova stalnih i povremenih komisija:

Komisija za idejno - politič
ku izgradnju: Mirko Knežević, 
predsjednik, članovi Paško Pe- 
riša, Ante Ninić, Smiljana Kara- 
đole, Ante Ivanda, Ante Pamu- 
ković, Ivanka Lambaša i Jovo 
Rako vic.

Komisija za društveno • eko
nomske odnose: Spiro Struno- 
vić, predsjednik, članovi Tome 
Krnić, Josip Ninić, Jakov Grubi- 
šić, Petar Zjačić, Ante Erceg, 
Jere Kmić, Kreše Baljkas, Jere 
Minđc, Ante Baica, Ante Kro- 
nj a. Ivo Livaković i živoj in Dra- 
gović.

Komisija za samoupravne i 
društveno - političke odnose: 
Đorđe Kjabov, predsjednik, 
članovi Kolja Družić, Siniša 
Lalić, Drago Putniković, Ljude
vit Šira, Momčilo Despotović, 
dr Stipe Grubišić, Ivo Mašina, 
Stipe Jajac, Ikica Bego i Mirko 
Srdarev.

Komisija za izgradnju i raz
voj SK: Tome Krunić, pred
sjednik, članovi Marinko Ba- 
ranović. Pero Sršen, Šime Bu
jaš, Berislav Antunac, Ljiljana 
Uzunović, Ciro Milutin, Mirjana
Ivošević, Jakov Marijani, Ivo Ba- 

ranović i Rade Brkić.

Kadrovska komisija: Duško 
Relja, predsjednik, članovi Ma- 
rin Matijaš, Vilim Beban, Jakov 
Karađole, Radoslav Pancirov,

Leposava Lalić i Velimir Zan- 
ze.

Komisija za idejno — eko
nomska pitanja obrazovanja: 
Slavko Vrančić, predsjednik, 
člćinovi Ante Ninić, Krešo Ni
kolac, Živko Bjelanović, Kolja 
Družić, Uroš Korlat, Ivo Liva
ković, Nikola Radovčić, Momči
lo Despotović, Đorđe Kjabov, 
Ante I^rić, Miloš Zlatović i Ši
me Paić. ( j )

DONESENA ODLUKA 0 REORGANIZACIJI 
OPĆINSKOG KOMITETA SKH DRNIŠ

Đuro Opančina 
predsjednik

Na posljednjoj plenarnoj sjednici OK SKH u Drnišu donijeta 
je odluka o reorganizaciji Općinskog komiteta SK. Ona je rezul
tat višemjesečnih diskusija i rasprava u osnovnim organizacijama.

Vrijeme daje sve više dokaza da je na pomolu pravo proljeće, a ne da se radi o »hirovima« i 
varkama.

Voćke su uveliko procvjetale, sunce je počelo grijati, a zapuhao je i pravi maestral.
Prošlog vikenda neka naša turistička mjesta bila su dobro posjećena. Bilo je u njima ponešto i 

stranaca. Ali, najviše smo vidjeli Splićana, Zadrana i Riječana, te Slovenaca.
Šibenčani su bili u manjini. Oni kao da još uvijek čekaju toplije dane.
Svi posjetioci imali su prilike da provedu ugodne sate na suncu i u šetnji.
Svojevrstan proljetni štimung pruža ovih dana Primošten, što se dobro vidi i na našoj slici.

Tekst i snimak: J. Celar

U odluci se kaže, da uspješno 
ostvarivanje uloge Općinskog 
komiteta u današnjim uvjetima 
ovisi o stalnom unapređivanju 
oblika i metoda društveno - po
litičke akcije, o jačanju veza i

CEHU DATI PRIORITET
Zdravstvena služba u Šibeniku zacrtala je u svome ovogodiš

njem programu niz prioritetnih mjera koje će se poduzeti s ciljem 
bolje i efikasnije zdravstvene zaštite stanovnika Šibenske općine.

Na planu borbe protiv tuberkuloze, osim obaveznog cijeplje
nja, provest će se fluorografiranje stanovništva u zagorskom dije
lu općine, dok će se u svrhu zaštite majke i djeteta poduzeti više 
mjera, kao što su tačna evidencija svih trudnica i novorođene 
djece, zatim besežiranje dojenčadi, sistematski pregledi predškol
ske djece i organiziranje savjetovališta za majke i djecu.

Zarazna oboljenja još uvijek 
su česta na našem području. 
Stoga će se na tom sektoru po
oštriti kontrola i poduzeti od
govarajuće mjere radi sprečava
nja tifusa i paratifusa. U tom 
pravcu posebna pažnja poklo
nit će se saniranju vodoopskrb
nih objekata, pregledima osob
lja zaposlenog u trgovini i 
ugostiteljstvu, a u suzbijanju 
ekinokokusa pojačat će se sura
dnja s veterinarskom službom.

Zaštita ljudi na radu zauzet 
će posebno mjesto. Osim stal
nog praćenja traumatizma i po
jave piofesionalnih oboljenja u 
radnim organizacijama, zdrav
stvena služba i njeni organi po
duzet će više mjera radi po
boljšanja higijensko - tehničke 
zaštite na radnim mjestima, a 
naročito na onima gdje su 
povrede i oboljenja dosta česti. 
U pogledu suzbijanja masovnih 
oboljenja (rak, reumatizam, sr
čana oboljenja i dr.) prvenstve
no će se voditi i računa o nji
hovu pravovremenom otkriva
nju. S tim u vezi. Medicinski 
centar u Šibeniku pristupit će

osnivanju savjetovališta za bor
bu protiv raka.

Uza sve te mjere, potrebno je 
i te kako osigurati uvijete za us
pješno djelovanje zdravstvene 
službe i što se tiče efikasnosti 
mreže rejonskih ambulanta i 
zdravstvenih stanica, i što se 
tiče kompletnije službe hitne 
pomoći i drugih zdravstvenih in
stitucija. ( j )

SVEČANOSTI UZ 8. MART

U povodu 8. marta — Dana 
žena — u Šibeniku se održava
ju različite kulturno - zabavne 
priredbe. Posebne svečanosti 
priređene su u radnim organi
zacijama i školama. Sindikalne 
podružnice radnih kolektiva u 
kojima je zaposlen veći broj 
žena priredile su u Domu JNA 
drugarsko veće sa prigodnim 
programom, a veći broj radnih 
kolektiva i ustanova organizirao 
je za svoje članove izlete u o- 
kolna turistička mjesta, ( j )

kontakta s radnim ljudima i or
ganima upravljanja, te o povre
menom sazivanju konferencija 
članova SK i pojedinih grana 
djelatnosti (poljoprivrede, tr
govine, prosvjete, zdravstva itd.) 
ili određenih teritorijalnih po
dručja, jer da bi se time osi
gurala široka konfrontacija mi
šljenja u odlučivanju i izgra
đivanju politike o značajnim 
pitanjima drniške komune.

Na plenumu je bilo podvoje
nih mišljenja oko formiranja 
organa (komisija i sekretarija
ta) komiteta. Naročito žučna 
diskusija razvila se oko toga da 
li je komitetu od 25 članova, 
pored predsjednika i četiri stal
ne komisije, potreban i sekreta
rijat.

Na kraju su pak usvojeni 
prijedlozi, koji su išli za lim da 
novi Općinski komitet ima pred
sjednika, sekretara, sekretarijat 
i stalne i povremene komisije.
Za predsjednika je ponovo iza

bran Đuro Opančina, a za sek- 
letara prof. Ivan Škovrlj. U se
kretarijat su još, poreci prof. 
I. Škovrlja, izabrani; Boško 
Čolović, Risto Mrđen, Ante Ba- 
rišić i Boško Lapić.

Komitet je formirao slijedeće 
komisije: komisiju za dmštveno- 
-ekonomske odnose (predsjed
nik Frane Sušić), komisiju za 
razvitak i unapređenje samo
upravnih i društveno-političkih 
odnosa (predsjednik dr Srđan 
Rašković), komisiju za društve
ne i idejne probleme prosvjete, 
nauke i kulture (predsjednik 
Mirko Radak), te komisiju za 
razvoj i reorganizaciju SKJ 
(predsjednik Boško Lapić).

Plenum je na kraju odobrio 
završni račun OK za 1966. godi
nu, saslušao informacije o si
tuaciji u rudarstvu, zadacima 
komunista u izborima i infor
maciju o osnivanju Centra za i- 
zučavanje radničkog pokreta u 
Dalmaciji.

Šime Pilić

USVOJEN NACRT DDLUKE D REORGANIZACIJI OPĆINSKOG
KOMITETA SK ŠIBENIK

Veće učešće komunista
Na sjednici Općinskog komiteta SK Šibenik, koja je održana I. o.m. usvojen je nacrt Odluke 

o reorganizaciji ovog komiteta. Radi dosljednijeg praćenja pojava i procesa koji se od IV  plenuma 
CK SKJ odvijaju na svim poljima našeg društvenog razvoja, potrebno je i u Savezu komunista or
ganiziranije djelovati i dalje usavršavati metode rada, rečeno je, među ostalim, u nacrtu ove od
luke.

Da bi Savez komunista odi
grao vodeću ulogu u uvjetima 
nepKJsredne demokracije i u 
daljnjoj afirmaciji radničkog 
i društvenog samoupravljanja, 
sve se više ukazuje potreba da 
u vlastitim redovima izgradi 
takve instrumente koji će pri
donijeli demokratizaciji u nje
govim unutrašnjim odnosima. 
Odluka o reorganizaciji Općin
skog komiteta SK ne znači kraj
nji akt. štaviše, nju će praksa i 
razvoj demokratskih odnosa u 
diništvu i u samom Savezu ko
munista dopunjavati i mijenja
li.

U diskusiji o nacrtu Odluke 
o reorganizaciji Općinskog ko
miteta SK dato je više prijed
loga, među kojima posebno 
mjesto zauzima potreba za ve
ćim aktiviranjem članova SK u 
rješavanju aktuelnih problema 
komune. Izraženo je mišljenje 
da se prisustvo komunista da
leko više nego dosad treba osje
titi u radu teritorijalnih organi
zacija SK, s obzirom da je nji
hova aktivnost isključivo bila 
usmjerena u institucijama u 
kojima su zaposleni.

Među organima Općinskog 
komiteta SK koji će ubuduće 
djelovati, osim predsjednika i 
sekretarijata, vidno mjesto zau- 
zimajfu stalne i povremene komi
sije, u koje, pored članova ko
miteta, mogu biti uključeni i 
drugi društveno - politički rad
nici. Unutar Općinskog komi
teta djelovat će četiri stalne 
komisije, i to za idejno-političku 
izgi'adnju SK, za drušlvcno 
ckonomske odnose, zatim komi
sija za samoupravne i diaištv̂ e- 
no - političke odnose i komisi
ja za izgradnju i razvoj Saveza 
komunista. Zasad će dvije komi

sije, i to za kadrovska pitanja i 
komisija za idejno - ekonomska 
pitanja obrazovanja biti povre 
menog karaktera. Nacrtom Od
luke određeno je da se pred
sjednici stalnih komisija 
biraju iz sastava Općin
skog komiteta SK, s tim što ne 
mogu bili članovi sekretarijata.

Na sjednici je također zak- 
ključeno da se dosadašnje orga
nizacije SK Sekretarijata za unu
trašnje poslove i Narodne mili
cije spoje u jedinstvenu organi
zaciju, s obzirom da će te dvije

institucije postati jedno tije
lo.
Članovima plenuma prezenti

rana je informacija o teškoća
ma koje se javljaju u daljnjoj 
proizvodnji Tvornice elektroda 
i ferolegura, pa je s tim u vezi 
data puna podrška toj radnoj 
organizaciji — da uputi zahtjev 
Republičkoj zajednici fondova 
zajedničkih rezervi radi sanira
nja gubitaka nastalih zbog re
dukcije električne energije. U- 
kupni gubici u protekloj godini 
iznose 337 milijuna starih dina- 
la. (! )

Izmjene poreza na promet
Najnovijom odlukoni Skupštine općine Šibenik o općinskom 

porezu na promet nastale su izvjestie iz.mjene u tarifama koje će 
se primjenjivati od 1. siječnja ove godine.

Na promet svih proizvoda koji 
služe krajnjoj potrošnji, te na u- 
vozna motorna vozila, plaćat će 
se po stopi od 6 posto. Na pro
met alkoholnih pića, i to za pri
rodna vina i pivo godišnja sto
pa iznosi 10 posto, a na sva osta
la alkoholna pića 20 posto. Ugo
stiteljska poduzeća i radnje, na 
osnovu tarife broj 4, plaćat će 
općinski porez na promet vina, 
piva i alkoholnih pića u visini 
od 25 posto. .Međutim, samostal
ne privatne ugostiteljske radnje, 
koje plaćaju doprinos u paušal
nom iznosu, također podliježu 
plaćanju općinskog poreza na 
promet u iznosu od 15 tisuća di
nara. Isto tako, prodaja alkohol
nih pića od strane proizvođača 
potrošaču na malo podliježe pla
ćanju općinskog poreza, i to na 
prirodno vino 15 dinara po litri.

a na rakiju 30 dinara.
Tarifa broj 5 određuje plaća

nje općinskog poreza na zanat
ske usluge, i to za krojačke, bri- 
jačke, urarske, cipelarske, foto
grafske i dimnjačarske usluge 
po stopi od 5 posto, na građe
vinske usluge 15, a na sve osta
le zanatske usluge 10 posto.

Prema tarifnom broju 8 ove 
odluke na ulaznice za razne pri
redbe plaćat će se općinski po
rez na promet, i to za kinemato
grafske predstave 0,15 posto, na 
sportske priredbe 0,10, a na sve 
ostale priredbe 10 posto. Među
tim, od plaćanja ovog poreza o- 
slobođena su kazališta, radnička 
i narodna sveučilišta, škole, te 
političke i druge organizacije 
kada organiziraju priredbe u 
kullurno-prosvjetnc i slične svr
he. ( j )



BOKSITNI RUDNICI DRNIŠ — LIKVIDACIJA IL I INTEGRACIJA? RUDNICI MRKOG UGLJA SIVE- 
RIĆ, PORED NEDAVNIH 180 OTKAZA, USKORO »DIJELE« JOŠ 60 — 70. SAMO 8 POSTO ZAPO
SLENOG STANOVNIŠTVA KOMUNE. DANAS 1.200 UPOSLENIH MANJE NEGO 1963. POSTOJI LI 
IZLAZ?

Teška situacija 
drniških rudnika

Rudnici drniškofi bazena nalaze se u nezavidnoj situaciji već niz godina. Prije godinu-dvije rud
nici Siverić prihvatili su višak radne snage iz Boksitnih rudnika, kojoj je tada dal otkaz zbog sma
njenja obujma poslovanja, iako su i rudnici Siverić poslovali na granici rentabilitela i sa zastarje
lim sredstvima proizvodnje (neka postrojenja rade još od otvaranja rudnika, a on je jedan od naj
starijih u zemlji), te sa lošim međuljudskim odnosima u upravi poduzeća — dok nisu došli u situa
ciju da i oni daju otkaze.

Tal^o je nedavno više od 180 ru
dara ostalo bez posla. Među nji
ma ima i onih koji već 10, 15 i 20 
godina rade u rudarskim okni
ma. Rudne rezerve prilično su 
iscrpljene, i troškovi proizvod
nje su visoki, dok se na tržištu 
sve manje traži ugalj, zbog upo
trebe nafte i derivata, te clek- 
troenergije i drugih goriva. Pri
je nekoliko dana u Siveriću je 
grupa stručnjaka iz poduzeća, 
te iz Izvršnog vijeća SR Hrvat
ske, Sindikata i Privredne komo
re zaključila da bi rudnici Si

verić nakon otpuštanja još 60 
do 70 radnika mogli poslovati, s 
tim da im Zavod za zapošlja
vanje SR Hrvatske dodijeli do
taciju od 30 milijuna starih 
dinara, a 35 milijuna da dade 
Republički fond zajedničkih 
lezcrvi, dok bi Fond zajednič
kih rezervi privrednih organiza
cija u Drnišu izdvojio daljnjih 
30 milijuna.

Treba napomeniti da je nave
dena giTjpa stručnjaka na tom 
sastanku preporučila da sc sva 
poduzeča ovog područja koja

Participacija - 
i u Šibeniku

u Šibeniku će osiguranici početi da sudjeluju u participaciji 
troškova pri korištenju zdravstvenih usluga. Skupština Komunal
ne zajednice za socijalno osiguranje odlučila je da osiguranici sa 
područja drniške i šibenske općine plaćaju ambulantne usluge, i 
to za preglede opće medicine 150 starih dinara, za specijalističke 
preglede 250, za prvu laboratorijsku pretragu 100, za kućne po
sjete u gradu 250, a izvan gradskog područja 300 dinara.

Skupština osiguranika već go
dinama ulaže napore da zdrav
stvena potrošnja na području 
Šibenika i Drniša ne prelazi re
alne okvire, pa je donesen za
ključak da se zdravstvenim usta
novama ove godine dade onoliko 
sredstava koliko i u 1966. godini. 
Zdravstvene ustanove su se su
glasile s takvom odlukom, iako 
se zna da su ta sredstva za deset 
posto manja, s obzirom da su u 
međuvremenu porasle cijene li
jekovima i drugim artiklima. 
Međutim, zahvaljujući donekle 
racionalnoj potrošnji »zdravstve
nog« dinara, s gubicima neće po
slovati ni zdravstvene ustanove 
ni Fond zdravstvenog osiguranja.

U Fondu zdravstvenog osigu
ranja ove godine bit će dvije mi
lijarde i 300 milijuna starih di
nara ili za 500 milijuna manje 
nego prošle godine. Stopa redov
nog doprinosa smanjena je od 
7,8 na 5,2 posto, a dodatnog do

prinosa od 3,4 na 2,6 posto. Ka
ko će se pokriti taj manjak? Sto' 
milijuna dinara dobit će se pla
ćanjem participacije, 150 miliju
na podmirit će radne organiza
cije sudjelovanjem u plaćanju 
naknade za bolovanja do 30 da
na, dok će se 250 milijuna dina
ra ostvariti izvanrednom stopom 
doprinosa u drugom polugodištu 
ove godine.

Šibenski i drniški osiguranici 
zatražili su, međutim, od Skup
štine Komunalne zajednice soci
jalnog osiguranja da se još raci
onalnije troši u zdravstvu i u Za
vodu za socijalno osiguranje. O- 
ni se također zalažu za bolji od
nos prema pacijentima, naročito 
od strane nižeg zdravstvenog o- 
soblja. Prigovaraju da je teško 
doći do specijaliste, pa otuda i 
zahtijevaju da sve ambulante 
rade i u poslijepodnevnim sati
ma. (j )

eksploatiraju mineralne sirovi
ne udruže, kako bi mogli eks
ploatirati i minerale koji do sa
da nisu korišteni (na primjer 
kvare).

lOd 180 »otpuštenih«, u drniškoj 
komuni zaposlilo ih se svega 
desetak, 30 ih je otišlo na rad 
u Francusku, dok preostali, sa 
još nekoliko stotina nezapolc- 
nih, »marširaju« na liniji Zavod 
za zapošljavanje — Skupština 
općine —■ Općinski komitet SK 
— Općinsko sindikalno vijeće. 
Problem nezaposlenosti ovog pu
ta se još više izoštrio, jer Drniš 
nije dobio »kvotu« za odlazak 
na'rad u inozemstvo. No, na tom 
planu javlja se još jedan oz
biljan problem: zdravstvena 
sposobnost nezaposlenih. Nai
me, na nedavnom pregledu od 130 
kandidata za odlazak na rad u 
inozemstvo, zdravstveno sposob
nih bilo je samo 37. Podatak 
zaista zabrinjava.

Uz to, na posljednjoj sjednici Vi
jeća radnih zajednica u Drnišu 
iznijeto je da će Boksitni rud
nici vjerojatno morati — u lik
vidaciju! I to poduzeće je prije 
nekoliko dana otkazalo rad 
pedesetorici radnika. Samo do 
1. travnja o. g. Boksitni rudni
ci treba da na ime duga isplate 
60 milijuna dinara, dok su proš
lu godinu završili s gubitkom 
od oko 41 milijun dinara. Ti 
gubici proizlaze iz pogrešno 
vođenih zaliha tza oko 9.000 tov. 
na više). Bilo je dosta govora* 
o različitim prijedlozima za 
sanaciju takvog stanja u drniš
kim rudnicima, ali se rješenje 
zasad ne nazire.

O tome bi društveno - politič
ki faktori komune i naše zajed
nice trebali što prije povesti ra
čuna. Jer, stotine ljudi, starih 
iskusnih rudara, stoji i čeka po
sao. Problem bi trebalo sagle
dati sa svih aspekata, kako bi 
se za rudare pronašlo povoljno 
rješenje. Njihov položaj već 
danas predstavlja socijalni, eko
nomski, privredni i društveni 
problem.

Šime Pilić

SEDAM NAEST 
RADNIH GODINA

u širokim prostorijama pogona ferolegure u TEF-u nenaviknut posjetilac, usupnut žarkom top
linom što izbija iz ogromnih peći, pada u iskušenje da sasvim drukčije ocijeni život i rad ljudi koji 
tu godinama rade.

Oštar zadah raslaljenog metala draška nosnice, a para i dim peku oči i stvaraju koprenu kroz 
koju se kreću siluete ljudi. Povremeni bljeskovi žitke crvenkasto-žute mase obasjavaju im ozbiljna 
lica. Udarci batova i škripa dizalica desetorostruko odzvanjaju prostorom.

Na to mjesto došli smo da 
potražimo električara Danu Žo- 
nju, radnika koji je u toj tvor
nici zaposlen od 1958. godine, da 
bismo s njim:, poveli kratak raz
govor.

Našli smo ga u jednoj pro
storiji pogona, na sastanku rad
ne jedinice. Nije bio nimalo iz
nenađen našim dolaskom. Ina
če, Dane ima 38 godina i prije 
TEF-a radio je 8 godina u Lo-
ZOVCLl.

Sedamnaest godina rada na 
najtežim poslovima nije na,nje
govu licu ostavilo dulsljih tra
gova. On čak ne zna ni za bo
lest.

— Nikada nisam bio na bolo
vanju otkako sam ovdje — ka
že Dane i smiješi sc. Jednom 
sam bio povrijedio koljeno, na
stale su unutrašnje komplika
cije, ali nisam ležao kod kuće. 
Otišao sam liječniku i u bolni
cu, a zatim na posao.«

— Kakav je vaš rad ovdje i 
kako ste se privikli?

— Kao i svi ostali. Shvatiš 
da je to tvoje radno mjesto, da 
te čekaju brojni zadaci, da od 
toga živiš ti i tvoje poduzeće. 
Ovdje ima teškoća, ali zar ih 
drugdje nema? Treba posluži
vati kapacitete, na kojima ne 
smije doći do zastoja. U sluča
ju kvara moramo brzo interve
nirati i brzo ih otklanjati, uz 
često teške uvjete i pri viso
kim temperaturama. Jer, jedan 
običan kvar na električnim ili 
drugim uređajima prouzrokuju 
čitavu seriju zastoja. Sve mora
mo činiti da do toga ne dođe i 
da se nedostaci otklone.

— Vidite i sami, pokaže Dane 
rukom, dolje je zagađenost zra
ka veoma visoka, a ljudi kraj 
peči podnose veoma visoke tem
perature. Ipak svi daju sve od 
sebe, jer proizvodnja ne .smije 
trpjeti.
— Radite na opasnim mjestima i 

sa strujom visokog napona. Mis
lite li kada na posljedice?

— Interveniram u svakom 
trenutku, gdje god treba. Pri- 
hvačam svaki posao i nemam 
vremena da mislim o posljedi
cama. Uostalom, čemu to?

Nema ništa neobičnog u tom 
jednostavnom čovjeku. Njegova

sigurnost, njegov rad i elan, 
odaju ličnost prožetu optimiz
mom. A on ga, vidjeli smo, zna
de ispoljiti. Ispoljavao ga je i 
kao sekretar partijske organi
zacije u Lozovcu, kao općinski 
i kotarski odbornik, kao član 
Općinskog i Kotarskog komite
ta SK.

Tek je kratko vrijeme prošlo 
od oštrih zimskih mrazeva. Da
ne Žonja toga se sjeća na svoj 
način.

— Unutar, u pogonu, visoka 
temperatura, a vani sve zaleđe
no. Zaledile nam se i dizalice.

i to je prijetilo da proizvodnja 
bude poremećena. Uz najveće 
napore skidali smo led i stav 
ljali dizalice u pogon. Zatim se 
Dane morao vratiti na sastanak.

Opraštajući se s njim, zapita
li smo se: »Što Ii ztislužuje je
dan tako predan i požrtvovan 
radnik?«

Da, gotovo smo zaboravili re
ći: za Dan Republike odlikovao 
je predsjednik Tito Danu, za
jedno s drugim zaslužnim gra
đanima, Ordenom rada sa sre
brnim vijencem.

J. C.

»Problemi«- oko ustanovljenja lovišta 

e  R4

u to se nismo mogli potpuno uvjeriti, naročito nakon one žuč
ne diskusije koja se vodila na posljednjoj sjednici Skupštine op
ćine Šibenik između predstavnika Šumskog gospodarstva i čla
nova Saveza lovačkih društava Šibenika i Trogira. Još na pređaš- 
njoj sjednici Skupštine općine, zbog nekih nerazjašnjenih pitanja 
i stavova između tih dviju organizacija, odgođeno je donošenje 
odluke o ustanovljenju lovišta na području šibenske općine.

Naime, između dviju sjednica 
Skupštine općine nastavljeni su 
razgovori među zainteresiranim 
organizacijama i Savjet za pri
vredu zauzeo je stanovište da 
lovni rezervat na Srimi i dalje 
ostane pod upravom Šumskog 
gospodarstva, s obzirom da naj
veći broj lovnih površina kori
ste lovačka društva.

Tako izmijenjeni tekst odluke 
ponovo je došao na razmatra
nje na sjednici Skupštine opći
ne Šibenik. Među odbornicima 
su bila podijeljena mišljenja. 
Sve se uglavnom svodilo na to 
da li će Srima biti lovište priv
rednog ili sportskog karaktera. 
Na kraju je ipak prevladalo mi
šljenje da se Srima izdvoji iz 
nadležnosti Šumskog gospodar
stva i proglasi za sportsko lo
vište, s tim da svi otoci, osim 
otoka Oruta, postanu privredno 
lovište. Takav zaključak prihva
tila je većina odbornika.

Međutim, treba naglasiti da 
je u svemu tome izgubljena 
iz vida činjenica da je Šumsko 
gospodarstvo organizacija koja 
posluje kao i sve druge radne 
organizacije. Da prihode, koje 
ona ubire iz lovnog rezervata 
na Srimi i drugih sličnih djelat
nosti, koristi za pošumljavanje 
goleti, za preventivnu zaštitu 
šume i slično. U protivnom. 
Šumsko gospodarstvo nije u 
stanju da egzistira bez pozamaš
ne dotacije.

I što se sada, nakon donoše
nja takve odluke, može očeki
vati? 'Vrlo lako se može dogodi
ti da se na licitaciji o preuzi
manju lovišta pojavi netko sa 
strane, odnosno takva organiza
cija koja će p>onuditi najbolje 
uvjete za održavanje privrednog 
lovišta. I na osnovu svega toga, 
tko garantira da ponovo ne izbi
je spor između dviju spomenu
tih organizacija, ( j )

iCrsie
•  ^urtc

- 4Cike

Ima tome dvije godine kako sc na šibensku rivu iskrcao, ne 
više nilad, ali gibak putnik. Među šetačima raspitivao se za Krstu 
Jurica-Kiku. Pronašao ga je na portirnici »Brodoservisa« u Crnici. 
Zagrljaj, gotovo grčevit, i suze u očima došljaka, koji je poslije 
dvadeset godina zagrlio svoga ljubimca Kiku Jiirića, nekadašnjeg 
veslača smederevskog »Sartida«. U iznenadnotn došljaku Kike je 
prepoznao upravnika smederevske tvornice S.3RTID i »velikana 
veslačkog sporta« u Stnederevu — inž. Josipa Hajzera.

Inž. Hajzer nije mogao proći kroz Šibenik a da ne potraži 
Kiku, uz kojeg ga vežu godine sportskih uspjeha i stravične godi
ne rata. Jer, Kike Jurić je u Smederevu proveo od početka 1938, 
do 1945, punih osam godina radeći u smederevskom SARTIDU. 
Što je najčudnije, na Dunavu je naš Dolačanac prodro u tajne 
sportskog veslanja.

Sa 24 godine napustio je Šibenik »ricasti bjondo«, očiju pla
vih kao more među školjima, momčina nabijena snagom, da se 
u Šibenik vrati kao invalid, izgubivši u bombardiranju lijevu ru
ku, a s njom i veslačku karijeru.

Treba znati da se uoči rata V.K. »Sartid« pojačao nekim ve
slačima s mort 
zajedno s kori

ail ua se UULI laia v .iv. iicimui
ira. »Među njima je bio i_ kompletan četverac »Krke«, 
irmilarom«, što je vjerojatno početak vrbovanja ve

slača u našoj zemlji. Kad je jedan od importiranih veslača. Ive 
Kitarovič, svratio u Šibenik, ciobio je zadatak od inž. Hajzera — 
da dovede jednog neizvježbanog veslača. Zašto?

»Kad si ti jedanput naučija naopako, ko če više popraviti« — 
tumači Kike Jurić ideju inž. Hajzera. A tako se Kike obrco u dale
kom Smederevu!

Ponijevši se s morem od nejakih doba u svome Docu, Kike se 
ubrzo očitovao kao nadareni veslač, srastao s jolom i veslom u 
skladnu cjelinu poput grčkog kipa.

Kad se 1964. slavila četrdesetogodišnjica veslačkog sporta u 
Smederevu, dobio je Kike Jurič, kao znak pažnje i sjećanja, spo- 
men-knjigu s posvetom — »Za zasluge na razvijanju veslačkog 
sporta«. U toj knjizi, pored fotografije čvrstog Sibenčanca, zapi
sano je na više strana ime — Krsta Jurič-»Kika«.

Od 1938. do 1940, za nepune tri godine, na osam regata Kike 
se upisuje u listu pobjednika. Na prvenstvu Podunavlja, Beogra
da, Srbije i Jugoslavije njegov četverac preklopne gradnje u dubl- 
-skul ostavljao je protivnike u brazdi svoga čamca.

Evo kako spomen-knjiga ocjenjuje vrijednost veslača Jurića: 
»Pepa Hajnrik i Krsta Jurič »Kika« svoje kvalitete su najbolje 
pokazali na prvenstvu države 1939. godine divnom pobedom u 
dubl-skulu ... Sve su to bili veslači velike klase.«

Prvenstvo države u Dubrovniku — 1940., godine »Sportska re
vija« od 1. IX  1940, komentira ovako: »Sjajno razvijeni i dobro 
uvežbani Petrovečki i Jurič osvojili su prvo mesto ispred slavne 
>:Krke«, A to je, premda suparnička, ipak njegova »Krka«, za koju 
je i onda Kike osjećao, »jer nikog sritnijeg od mene, kad su moji 
Šibenčani pobijedili«.

Za pobjedu na prvenstvu Beograda 1940. spomenuta jubilarna 
knjiga kaže: »Pobeda četverca 'VK »Sartida« jedna je od nepobit
nih dokaza, da su Petrovečki, Mijatović i Jurić veslači izvanredne 
klase, da su pre svega odlični tehničari. Njihovo veslanje nije za
morno.«

I onda dolazi za Jugoslaviju i Kiku Jurića kobni 6. aprila 1941.
»I došlo je bombardovanje Smedereva. Jedan veliki veslač 

Krsto Jurić-Kika izgubio je ruku. Krsto Jurić, dvostruki šampion 
u dubl-skulu, šampion koji se tek rodio, pred kojim je tek bila

sam
veslačka karijera, morao se oprostiti od veslačkih regata.« Kako 
jedan hip može da preokrene ljudski život!

Čitav rat izdržao je Jurić u smederevskoj fabrici, stalno pod 
sumnjičavim i prijetećim pogledima Ijotičevaca i četnika i kad je 
sloboda, kao maištral, rastjerala oblačine rata i nasilja. Kike .se 
vrača u svoj Dolac, da bi nastavio portirsku službu u nekoliko 
poduzeča i usput prenosio svoje veslačko znanje na mladi naraš
taj »Krke«. I sama čvrsta desnica i još čvršća volja pomogle su 
Kiki da druguje s morem, s gajetom i jedrom. Jedinom zdravom 
rukom Kike je prevezao na Martinsku bezbroj kupača i težaka, 
bezbroj puta se otisnuo na ribe zadivljujućom spretnošću, kao 
što spretno zna pripaliti cigaretu ili naliti čašu vina.

»Demokrata«, kako ga je zvao režiser Fedor Hanžekovič, ostao 
je vjeran veslu i vjeran sebi, svome skromnom i čestitom življe
nju. »Rat je nesrića, a svakog je majka rodila«, češće ponavlja 
Kike — sjećajući se ratnih strahovanja.

Kad sam ga pitao što bi poručio današnjim veslačima. Kike 
je duboko uzdahnuo, širom rastvarajući svoje modre oči. Kao da 
je tim uzdahom pokušao pronaći razlike između sebe, veslača koji 
je s malaričnom vrućicom nastupao u dva čamca istodobno, i da
našnjih momaka.

Direktni odgovor nije mi pružio, ali se on dade složiti iz onoga 
što je slijedilo. »Ući u brod i sisti na katrigu, to je meni isto. 
Svaki je moj mišić m ek... a vaik se uči!« A onda mi se življe 
obraća: »Ti imaš sluha za pivanje. E, veslanje je ka’ pivanje; če
tiri glasa a jedan je glas!« A dotjeranije objašnjava tako nešto i 
Juričev bivši učitelj, inž. Hajzer: »Veslanje je kao balet, nikada ne 
treba biti krut i zamoren. Snaga ne dobija trku, ona samo po
maže.« '

Kao što je nekad 1.500 radnika svakodnevno pozdravljalo Kr
stu Jurića na porti smederevske fabrike sa »Zdravo, Kika!«, danas 
se to isto čuje u »Brodoservisu« u Crnici: »E, Kike!« A u tome »e-< 
skupljeno je poštovanje njegovoj radinosti i poštenju, njegovoj 
prostodušnoj ljudskosti, koja se tako spontano očituje i u plavet
nilu Kikinih očiju i u čeličnom stisku jedine ruke, svjedoka šam
pionskih slavlja našeg Dolačanca.

Mate Relja



KADROVSKI 
ojačati društva
jer turizam ne može više egzistirati samo

na leđima entuzijasta
Na pragu smo posebno značajne turističke sezone, a još nemamo ni približnu sliku o tame u 

kojoj će mjeri i u kojem vremenu biti popunjeni naši kapaciteti.
Obrada inozemnog turističkog tržišta još je uvijek u toku, osobito njemačkog, talijanskog i 

engleskog.
To što naše područje nema čvrstih ugovora sa inozemnim partnerima treba tumačiti u ovisno

sti dva važna faktora.
Prvo, unutrašnje restrikcije u mnogim zemljama Evrope, izazvane privrednim teškoćama, utje

ču i na preispitivanje i pažljivo »sondiranje terena« za ovogodišnja ljetovanja, te se traži zemlja s 
kvalitetnim uslugama i pristupačnim cijenama, bar od strane većine srednje imućnih turističkih po
trošača. Element cijena, dakle, počinje igrati sve veću ulogu.

Može se, dakle, očekivati da će, 
usprkos trenutnom zatišju u per- 
fektuiranju poslova, vrlo brzo do
ći do oživljavanja, pa i do jas
nije situacije u kretanju turistič
kog prometa na našem području.

Za sada čvrste ugovore sa ino- 
zemcima imaju jedino Primo- 
šten, Tijesno i nešto Vodice. Ali, 
ni za njih to još nije dovoljno.

Šta onda treba raditi?
Budući da već prilično znamo 

kakav je interes u pojedinim ze
mljama za boravak u Jugoslaviji, 
tj. da Engleži traže kvalitetne ho

tele i motele, da Nijemci preten
diraju na privatni smještaj sa 
adekvatnim komforom soba prve 
kategorije, da Francuzi traže 
prostrane ladanjske kućice, tj. 
vile sa kuhinjama, a da su Talija
ni pretežno za kompletne privat
ne pansione, to nam, znajući či
me sve raspolažemo uzduž naše 
turističke regije, preostaje da u- 
ložimo napore da to i ponudimo 
i prodamo, tj. da privučemo gos
te raznolikošću usluga i kvalite
tom. To opet pretpostavlja efika
snu i pravovremenu propagandu.

U prvom redu treba misliti na 
to da će Nijemci i ove godine či
niti najveću grupu turističkih po
trošača, i pored štednje u njiho
voj zemlji, te da bismo umješ
nim poslovanjem mogli postići 
da se njihov broj od lanjskih 660 
tisuća poveća — bar za 5 posto.

I kod Talijana, posebno ove 
godine, postoji veliki interes za 
Jugoslaviju. U toku 1966. godine 
broj posjetilaca iz Italije pora
stao je za 42 posto, a broj noće
nja za 67 posto. To su sasvim 
određeni indikatori, posebno ako 
se zna da je to dobrim dijelom 
ostvareno i u kućnoj radinosti.

Do sada su naši najmodavci 
prilično zazirali od davanja kom
pletnih pansiona stranim gosti
ma, iako se tu kriju dobre mogu
ćnosti za dobre zarade. Prošle je, 
na primjer, godine veći posao na
pravio Turistički biro u Brelima, 
organiziravši za 300 Talijana pri-

SAMO ORGANIZIRANI 
AUTO-KAMPOVI

Zabraniti 
noćenje 
gdje tko 
hoće

vatne pansione, po cijeni od 4,5 
USA dolara. Zar se i kod nas, 
među 10.000 ležaja u kućnoj ra
dinosti, ne može naći određeni 
broj onih koji bi mogli dati takve 
usluge?

Podaci o obradi austrijskog i 
nekih drugih turističkih tržišta 
još nisp sređeni. Ali, i za te zem
lje će vrijediti ono što smo već 
rekli za Nijemce i Talijane.

Veći porast čeških turista vje
rojatno nećemo moči očekivati, 
jer im je gotovo upola snižena 
devizna kvota koju mogu koristi
ti izvan granica zemlje, ali se 
treba nadati većem prilivu turi
sta iz nordijskih zemalja, koji će 
dolaziti preko splitskog aerodro
ma.

Zbog svega toga predstoje još 
mnogi poslovi. U inozemstvo tre
ba hitno poslati kompletan pre
gled usluga za ovu sezonu, od 
zdravstvenih do zabavnih, a tu- 
i'istička društva, koja će biti veo
ma zaposlena, treba kadrovski o- 
jačali, jer u zahuktalom periodu 
što nadolazi ne može sve pasti na 
2—3 čovjeka u svakom mjestu.

Jedna privredna grana kao što 
je turizam, kojeg sada stavljamo 
u prvi plan naše komune, ne mo
že više egzistirati na leđima en
tuzijasta. Da bismo privukli po
sjetioce za koje se sada borimo, 
moramo na terenu udvostručili 
snage. Bez toga neće ići.

J. C.

Kućni redovi 
u sobama

Da hi se uvelo više reda u poslovanju kućne radinosti, pristu
pit će se ove sez.one jednoj akciji koju druge regije provode već 
duže vremena, tj. u svim sohama koje se iznajmljuju gostima — 
postavit će se kućni redovi, kako bi se tačno fiksirala prava i duž
nosti iznajmijivaća i gostiju, te druga važna pitanja značajna za 
odnose između najmodavca i posjetioca.

Svi kućni redovi bit će štampani na četiri strana jezika i nji
hovo postavljanje u sobama — je obavezno!

Iz njih će se moći vidjeti i to, koji su minimalni uvjeti potreb
ni da bi jedna soha ili jedan privatni pansion mogli odgovarati 
kategoriji koja im se dodjeljuje, te cijene pojedinim usluganta.

' J.C.

I VIKENDICE 
POD
KONTROLU

Gotovo svake godine pojav
ljuju se uvijek iste teškoće u 
pogledu kampiranja domaćih 
i stranih gostiju. Najavljivane 
mjere trebalo je da spriječe 
kampiranje na nedozvoljenim 
mjestima uz magistralu ili na 
mjestima koja nisu obilježena
— kao stalni kampovi!

Jer, ne radi se samo o tome 
da gosti kampiraju na »div
ljim « mjestima, nedostupnim 
za svaku kontrolu od strane 
prijavno - odjavnih službi, nego
0 tome da je takvo kampiranje 
štetno i u higijenskom pogledu. 
Osim toga, uništavaju se polja
1 livade a prijete i požari.

Istina, još nemamo dovoljno
opremljenih kampova, ali i oni 
postojeći imaju bar kakve-tak- 
ve uvjete.

Turistička društva i njihove 
službe, a u suradnji sa saobra- 
čajnlm organima, imat če ove 
godine zadatak da sve auto- 
-kampiste upućuju u organizira
ne kampove, što ne znači da 
ćemo motoriziranim turistima 
sprečavati da se zadržavaju na 
interesantnim mjestima, pogod
nim za sunčanje i kupanje. Ali, 
na svim tim mjestima bit će 
zabranjeno postavljanje šator.a
— radi noćenja!

J. č.

I pored niza obećanja, pri
javno - odjavna služba u prošloj 
sezoni nije funkcionirala na za
dovoljavajući način, a u nekim 
je mjestima gotovo zakazala. 
Problem se vrti oko spremno
sti domaćinstava da turistič
kim društvima redovito prijav
ljuju sve svoje goste.

Prošle godine dobar dio naj- 
modavaca nije to uopče vršio, 
pa je izostala i kontrola i pro
vizija na koju turistička društ
va imaju pravo.

Najmodavci smatraju da ima 
kategorija zgrada u kojima ni
je potrebno vršiti nikakvo pri

javljivanje. To su slučajevi po
sjeta kućama rođaka ili svojim 
vlastitim »drugim kućama«, u 
koje spadaju i vikend - kućice, 
koje su posebno izmakle propi
sima o prijavljivanju i odjavlji
vanju posjetilaca.

Smatra se da je do danas na 
šibenskoj regiji sagrađeno vi
še od 80 kućica o kojima ne 
postoji nikakve evidencija.

Zato će se do početka ove se
zone ta evidencija srediti, kako 
bi se uvelo i prijavljivanje go
stiju koji dolaze u posjet vlas
nicima tih kučića i u njima lje
tuju. J. Č.

Olakšice za domaće goste

.Vozni redovi" 
odmarališta ?

Napokon je prevladalo mišljenje da domaći turizam treba zadržati makar na prošlogodišnjem 
nivou. Stoga se prevoznici spremaju da izdaju karte uz osjetan popust, ugostitelji da ponude popu
larne cijene za neke vrste jela, a turistička društva da ponude popust u korištenju noćenja i pansiona.

U posljednje su vrijeme mišljenja o tome evoluirala i-sada sve više dolazi do izražaja saznanje 
— da nam domaći gosti još uvijek čine gro prometa i da ih ne smijemo zanemariti j.t općim plano
vima turističke privrede. Tako se naglašava da je šibensko područje postalo pravo mjesto za odmor 
naših radnih ljudi i da hi to, bez štete, moglo i ostati.

Istina, ima različitih mišljenja 
o tome kako bi se domaće goste 
moglo privući, ali u suštini se ona 
svode — na mogućnost nižih ci
jena za pojedine usluge.

Do sada se propagiranje razli
čitih olakšica za domaće posjeti
oce vršilo samo za razdoblje 
predsezone i posezone. No, takve 
su olakšice važile za sve katego
rije turista. Dakle, nije stvar sa
mo u tome. S druge strane, do
bro znamo da se navike korište
nja godišnjih odmora kod naših 
ljudi ne mogu lako lako izmijeni
ti i da to treba činiti postepeno, 
bez ikakve prisile. U suštini, to 
zavisi o dogovoru svake pojedine 
radne organizacije i iznimke nas 
ne mogu zanimati.

Želimo, dakle, reći da bi se svi 
faktori koji se aktivno i direktno 
uključuju u turizam — morali za
ložili da eventualno prihvaćene 
olakšice važe u toku čitave sezo
ne. Jer, imalo upućeniji u doma
ću turističku problematiku znaju 
da — nuditi jeftinije SAMO u 
»ulasku« i »izlasku« iz sezone — 
znači, u stvari, veoma malo. Ti
me ne želimo reći da to nije po
trebno i da ta razdoblja ne mogu 
odigrati određenu ulogu u kori
štenju odmora (to je put kojim 
dugoročno treba ići), već samo 
da to nije dovoljno.
Osim toga, primljene nagovje

štaje o različitim povlasticama 
treba što prije konkretizirati i 
formulirati, jer je to važno isto 
toliko koliko i izrada informacija 
o uslugama — za inozemne turi
ste.

U tom kompleksu postoji i jed
na teškoća koja se ponavlja iz 
godine u godinu. Radi se o od
maralištima. Njihovi kapaciteti 
iznose gotovo 50 posto svih no
ćenja domaćih turista na našoj 
regiji. Da bi se uskladilo korište
nje tih kapaciteta i izradio jas
niji plan uključivanja odmarali
šta u komercijalne svrhe, prven
stveno za domaće turiste traženo 
je da sva odmarališta na našem 
području dostave svoje »vozne

redove« korištenja. Međutim, do 
sada je to učinio samo mali broj 
radnih kolektiva koji imaju svoja 
odmarališta na našem podnačju, 
što govori da nema potrebne su
radnje između odmarališta i tu
rističkih društava, o čemu se ina
če toliko govori.

Ako se uspije u nastojanjima 
da i sve ostale radne organizacije 
uskoro dostave planove za kori

štenje odmarališta, moglo bi se 
odmah početi sa aranžmanima za 
popunu tih kapaciteta — doma
ćim gostima, a naročito u vrije
me kada ta odmarališta nisu u 
potpunosti zauzeta članovima 
svojih radnih kolektiva. To bi bio 
korak dalje u pružanju olakšica 
domaćim turistima u ovoj sezo
ni.

J. C.

ZAJEDNIČKI, A 
NE ODVOJENO

Prodaja i ugovaranje korište
nja raspoloživih kapaciteta u na
šim turističkim mjestim'a vrši se 
uglavnom preko turističkih dru
štava.

Pri tome društva reklamiraju 
i nude prvenstveno ono što je 
»njihovo«, a za objekte koji pri
padaju drugim radnim organiza
cijama — ponekad i ne daju po
datke.

Već je stara praksa da turi
stička društva prate iskorištenost 
kapaciteta u hotelima i moteli
ma koji pripadaju drugom podu
zeću ili drugoj organizaciji. Kad 
je kućna radinost opterećena, 
društva izravno ne daju ostale 
podatke interesentima, već ih u- 
pućuju na matična poduzeća. A 
događa se i obratno.

Pitanje je i nešto šire, jer se u 
turističkoj propagandi još uvijek

zatvaramo u uske okvire pojedi
nih mjesta, tako da se često ne 
vodi računa o tome da je svaki 
zarađeni dinar na komuni, u bi
lo kojem mjestu, dinar šire dru
štvene zajednice, kao i to da je 
gubitak svakog dinara na nekom 
mjestu — naš zajednički gubitak.

Danas naša regija provodi ak
cije koje bi i propagandno i po
slovno povezale Šibenik, Biograd 
i Zadar, što je od osobitog zna
čenja za našu komunu. Jer, treba 
znati da ako do 1970. godine uspi
jemo toliko podiči turizam — da 
osiguramo čvrsta sredstva za re
produkciju — da ćemo time rije
šiti i pitanje budžeta, i nadgrad
nje, i životnog standarda.

Zato je put zajedničkih akcija 
ujedno i najbolji put u turiz
mu.

J. C.

»Drama u svemiru« tnladih astronoma sa zvjezdarnice u Zagrebu 
doživjela je drugo, dopunjeno izdanje — i jedan je od najefikas
nijih propagatora primoštenskog turizma.

B a jo s lo vn o  lje to v a liš te
Nedavno je izišlo iz štampe drugo, dopunjeno izdanje »DR.A- 

ME U SVEMIRU«. Autori toga djela su mladi astronomi sa zvjez
darnice u Zagrebu. Knjigu je izdalo poduzeće »Primošten«, u su
radnji sa autorima knjige i zvjezdarnicom Prirodoslovnog društva 
u Zagrebu. »Drama u svemiru« ima 110 stranica teksta, a cijena 
jo j  je 700 starih dinara.

Ne ulazeći ovoga puta u vri
jednost knjige i njenu humanu

poruku, osvrnut ćemo se samo 
na »turističke stranice«, u koji

ma je tiskano nekoliko izvadaka 
iz poznatih inozemnih listova i 
časopisa. U tim ulomcima govo
ri se o turističkim ljepotama 
Primošlena.

»Austrijska esperantska revi
ja«, koja izlazi u Beču, donosi, 
među ostalim, i ovo; »U dra
žesnom kraju na ažurno plavom 
Jadranu, između Šibenika i 
Srdita, proveli smo nezaboravne 
dane ljetovanja u borovoj šumi
ci uz »Esperantski zaljev« po 
prekrasnom vremenu i u prijat
nom društvu esperanlista riiznih 
evropskih zemalja . . . Željno 
smo čekali da se bacimo u za
mamno plavo more. Zaljev pru
ža čaroban izgled . . .  To je bio 
doživljaj »Nova Senlo« — novog 
osjećaja . . .««

Jedan drugi bečki list piše: 
Daleko od buke prometa, okru
ženi dobiočudnim, duboko ljud
ski gostoljubivim narodom, o- 
bavijeni mirisom borova i 
smreka, usred pomalo oporog, 
ali slikovitog kraja maslina i 
smokava, mi smo se oporavili i 
sklopili poznanstvo s ljudima 
koje prije nismo poznavali.«

»Ileroldo de Esperanto« (iz
lazi u Bruxellesu): »U Primošte- 
nu nećete biti ni stranci ni turi
sti. Tamo čete uživati kao u 
svojoj kući.«

Takvih i sličnih citata ima još 
mnogo i mnogo. (B )
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u ovom broju »Šibenskog lista« objavljujemo stav Općinskog komiteta SK Šibenik u vezi sa situa
cijom koja je nastala u odnosima među nekim vodićanima — istaknutim revolucionenma.

OTKLOI\lTI
NEGATIVNE
UTJECAJE

I POMOĆI DRUGOVIMA PRVOBORCIMA IZ VODICA KOJI 
UGLAVNOM SADA NE ŽIVE U VODICAMA

u svome drušlvcno-poliiičkoin radu, Općinski komitet SKH Šibenik suočio se sa nategnutom 
i nezdravom atmosjerom koja vlada u odnosima među drugovima istaknutim prvoborci))ia i revo
lucionarima iz Vodica. Suočio se ujedno i sa negativnim posljedicama koje takvi odnosi odražavaju 
na društveno-političku aktivnost i na stanje odnosa u organizaciji Saveza komunista i naroda Vodica.

Polazeći od tih činjenica, Općinski komitet je predložio i organizirao nekoliko sastanaka s dru
govima iz Vodica. Ukupno su održana četiri takva sastanka. Na njima su prisustvovali i uzeli aktiv
no učešće gotovo svi drugovi koji mogu doprinijeti da se razjasne i da se prevaziđu uzroci koji su 

'doveli do postojećih nezdravih odnosa.

Osnovni cilj tih sastanaka je 
u lome, da se, s jedne strane, 
spriječe i otklone negativni utje
caji takvih odnosa na rad dru- 
štveno-političkih organizacija i 
komunista u Vodicama, a, s dru
ge strane, da se pomogne dru
govima prvoborcima iz Vodica, 
koji uglavnom sada ne žive u 
Vodicama, da se što brže i što 
bezbolnije prcvaziđe napeta al- 
mosl'era u njihovim međusob
nim odnosima. Bez sumnje, ta 
inicijativa je podržana na svim 
sastancima. Ujedno je izražena 
opća suglasnost i puna podrška 
Općinskom komitetu SK od 
strane drugova koji su također 
zainteresirani za korektne me
đuljudske odnose i za razvoj sa
mih Vodica. Također je zaklju
čeno da se putem sredstava jav- ■ 
nih informacija prezentiraju ne
ki stavovi u odnosu na nedavne 
povode koji su uvjetovali među
sobno zaoštravanje odnosa.

II

Neposredno poslije IV plenu
ma CK SKJ dva sporna proble
ma su ponovo pokrenuta na raš
čišćavanje.

Prvo, ponovo je pokrenuto pi
tanje poslovne politike Poljopri
vredno zadruge u Vodicama i u- 
tjecaja nekih drugova na tu po
litiku u ranijem periodu njena 
poslovanja.

Drugo, aktueliziran je slučaj 
J. Crljenka (dezerter i talijanski 
špijun) iz Vodica.

Što se liče poslovne politike 
Poljoprivredne zadruge i utjeca
ja nekih drugova na tu politiku, 
u ranijem periodu njena poslo
vanja, već je na prvom sastanku 
od 17. IX 1966. godine, na koje
mu je prisustvovao 21 drug iz 
Vodica, postignuta suglasnost da 
je danas gotovo bespredmetno 
vraćanje na to pitanje i tom pri
likom je zaključeno da svako 
daljnje inzistiranje na tome ne
će doprinositi normalizaciji me
đusobnih odnosa. Time je taj 
problem za spomenuti skup bio 
skinut s dnevnog reda.

Međutim, ton i način raspra
vljanja koji je uslijedio u povo
du slučaja J. Crljenka i njegova 
boravka 1965. godine u zemlji i 
Vodicama, značio je nove nespo
razume u postojećim neraščišće- 
nim odnosima. To je bio još je
dan povod novim zapletima i još 
jedan uzrok negativnim poslje
dicama.

Prvo, na sastanku SUBNOR-a 
drug Vicko Šprljan opravdano 
je govorio o neprijateljskoj dje
latnosti J. Crljenka. A s obzirom 
na izvjesne lične nehotične pro
puste prema njemu od sirane 
drugova Tomislava Markoča i 
Mila Vlahova, te s obzirom na 
činjenicu da on nije poznavao 
prave razloge i stvarne okolnosti 
pod kojima je Tomislav Markoč 
podržavao vezu J. Crljenkom, 
neopravdano je govorio o tome 
da su drugovi Tomislav Markoč, 
Milo Vlahov i Krste Ivas održa
vali lične veze, odnosno lično po
državali zločinca Crljenka i d.t 
su mu omogućili dolazak u zem
lju. Tačno je to da je samo diaig 
Tomislav Markoč podržavao ve
zu sa J. Crljenkom. Međutim, 
tačno je i to da on to nije činio 
po svojoj volji, već po zadatku 
nadležnih organa.

Neposredno po održanom sa
stanku SUBNOR-a, a kao reak
cija na diskusiju druga Vicka 
Sprljana, u javnosti se pojavio 
članak druga Mile Vlahova (»Ši
benski list« br. 728 od 31. V III 
1966. godine). .lezik, ton i izne
seni podaci u članku očito poka
zuju da je članak pisan u afek
tu. pa su gotovo na identičan 
način, kao i u spomenutoj dis
kusiji, u članku iznesene nepro
vjerene stvari i činjenice o dru

gu Vicku Šprljanu. Na jednak 
način u članku su dale i neke 
neosnovane ocjene o radu dru
gova Sime Ivasa i Nikole Spiri- 
ća. Sigurno je da takav način 
međusobnog raspravljanja, u 
stanju revolta, ne može bili o- 
bjeklivan i realan i da je on u- 
mjesto sređivanja vodio dalj
njem razdvajanju i polarizaciji 
međusobnih odnosa, što je mog
lo imati vrlo štetne društveno- 
-političke posljedice, kako lično 
za spomenute drugove, lako i po 
situaciju u samim Vodicama, što 
se stvarno i potvrdilo.

Do lih pojava velikim dijelom 
je dolazilo zbog toga što su se 
donosili sudovi i davale među
sobne ocjene na osnovu nepro
vjerenih podataka, razgovora po 
kuloarima — pod utjecajem sti
hije i informacija dobivenih iz 
treće ruke, koje informacije če
sto nisu bile dobronamjerne.

Kome sve to danas treba? Tko 
od toga može danas imati kori
sti? Neodoljivo se nameću ta i 
takva pitanja. U svakom slučaju 
od toga nemaju koristi komuni
sti i narod Vodica. Od toga ne
maju koristi drugovi prvoborci 
iz Vodica. To nije doprinos na
porima koje ulaže Općinski ko
mitet SKH i osnovna organiza
cija SK Vodica. Poznato je da

su se Vodice poslije rala svestra
no razvijale, da su u lome raz
vitku postigle velike rezultate i 
da im u daljnjem razvoju pred
stoje još veće perspektive. Zato 
je i ubuduće zajednički i osnov
ni zadatak i mlađih i starijih 
drugova, koji žive u Vodicama i 
izvan Vodica, da se bore za je
dinstvo i društveno-ekonomski 
razvitak svoga mjesta u skladu 
općeg razvoja naše komune.

III
Društveni zadaci koji danas 

stoje pred Savezom komunista i 
pred našim Općinskim komite
tom traže velike napore. U nje
mu se nalaze mladi drugovi, ko
jima je potrebna pomoć i isku.s- 
tvo starijih drugova, koji su na 
svojim plećima nosili revoluciju 
i koji su uz mnogo odricanja 
stvarali i danas učestvuju u 
stvaranju novog društva. Sa to
ga stanovišta Općinski komitet 
SKH očekuje punu podršku i 
svestranu pomoć i od drugova 
prvoboraca i veterana revolucije 
iz Vodica. Tako ćemo lakše vo
diti idejno-političku akciju za 
ostvarenje ciljeva privredne i 
društvene reforme i dosljednije 
ostvarivati duh V III kongresa i 
IV plenuma CK SKJ u našoj ko
muni.

' ■
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DANE I RATNO 
NA MAGISTRALI

čitave prošle zime mogli smo na magistrali sresti člana bi
ciklističkog kluba »Šibenik« — Danu Grozdaniča — kako mar
ljivo trenira.

Uporno, iz dana u dan, kad je iole povoljnije vrijeme, on 
je na relaciji Šibenik — Primošten okretao pedale svoga bi
cikla.

Prije nekoliko dana susreli 
smo ga s jednim kolegom, s dva
desetogodišnjim Ratkom Pelro- 
vićem iz Beograda, inače voza
čem beogi'adske ekipe — koji 
se sada nalazi u Šibeniku na od
služenju vojnog roka. Ratko je 
od svojih starješina dobio odo
brenje da može povremeno ire 
nirati.

— Vozio bih, kaže, za šiben
sku ekipu ■— ako bude uskoro 
nastupala.

Pitali smo Danu Grozdaniča 
koliko dnevno prevali kilometa
ra.

— Svakog dana kad je lijepo 
vrijeme, bez jakog vjetra ili ki
še, prevaljivao sam po šezdeset 
kilometara — kaže on — jer že
lim održali kondiciju. Kasnije 
ću tu relaciju produžiti do sto
tinu kilometara!

— Samo, požalio se — naš 
klub stoji financijski tako loše 
da se ne može upustiti u veća 
natjecanja. Ima ljudi koji bi 
vozili, ali su slabi izgledi da na
stupe.

— Otvaranjem sezone u Puli, 
zatim trka »Jadranska magi
strala«, pa republičko i državno 
prvenstvo— to su priredbe koje 
nam predstoje.

— Hoće li itko od Šibenčana 
nastupiti u tim takmičenjima?

Slegnuo je ramenima.
— Znači, vozite ovako »na 

prazno«?
— Vozim i zbog sebe samoga, 

jer no želim da zapustim ovaj 
sport, a možda će se ukazati i 
koja šansa.

Nakon toga su Ratko i Dane 
krenuli prema Primoštenu — u 
oštrom tempu! J. č.

Jezero koje čeka 
na isušenje

Obilne jesenske kiše potkraj prošle godine ostavile su svoje 
obilježje na Ostrovlčkom polju nedaleko od Bribirskih Mosti- 
na. Od sakupljenih voda na tom području formiralo se umjetno 
jezero veliko nekoliko kvadratnih kilometara. Brojne čestice 
plodnih oranica i livada našle su se pod debelim vodenim slo
jem, gdje spavaju svoj zimski san i željno čekaju da ih netko 
otkrije i probudi.

Do prije nekoliko godina bilo 
je to plodno polje, dok se da
nas pretvorilo u lovište na ptice 
močvarice. Priroda je učinila 
svoje, a sad je red da i mi uči
nimo naše.

Pritoka Bribišnice, koja izvire 
ispod Otresa, i kanal koji se iz 
nje pruža u Ostrovičko polje 
zamuljeni su i zarasli, te postali 
nepropusni za vodu. Trebalo bi 
ih očistiti pomoću bagera. Ali,

tko će platiti troškove čišćenja. 
Pojedinci za takav pothvat ne
maju sredstava, a komuni, čini 
se, kao da je to iza leđa, jer se 
to područje nalazi na granici iz
među dvije općine — benko
vačke i šibenske.

Sjećamo se da je prije dese
tak godina bager tamo proči
šćavao, što znači da su tada po
stojali i fondovi za melioracije 
podvodnih površina, ali, eto,

toga danas više nema pa se pi
tamo — da li su se ti fondovi 
zaista-ugasili ili postoje, pa ih 
nitko ne koristi u namjenske 
svrhe? Bilo kako bilo, ali štete 
su goleme i za pojedince i za 
komunu, pa bi ih trebalo što 
prije otkloniti.

U protivnom, velike površine 
zemlje ostat će neobrađene i 
neiskorištene, a prijeti i to da 
se ostrovička bara pretvori u 
bogato leglo komaraca malari- 
čara, kojih je već prošle godine 
bilo mnogo.

Mislimo da bi predstavnici ši
benske i benkovačke općine 
mogli naći rješenje za taj pro
blem.

Frane Podrug
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Asfaltiranjem priključka od Mandaline do Zablaća, Šibenik dobi va prekrasno izletište i kupalište.

KRATKE VIJESTI
Na posljednjoj sjednici Skup

štine opčine Šibenik donesen je 
zaključak da se 48-torici građa
na Šibenika i okolnih sela dodi
jeli građevinsko zemljište dru
štvenog vlasništva za izgradnju 
obiteljskih kuća. Najveći broj 
slobodnih građevinskih površi
na odnosi se na gradske pre
djele Crnica, Križ i Rokić.

* * *
Na cesti Mandalina - Zahlade, 

dugačkoj 4,5 kilometara, radnici 
komunalnog poduzeća »Kame
nar«, uz pomoć mještana Zabla

ća, izvode završne radove na 
asfaltiranju te saobraćaj niče. 
Dosad je na dužini od jednog 
kilometra položena asfaltna 
masa. Dovršenje radova na ure
đenju te ceste očekuje se do 
kraja travnja ove godine.

*  *  *

Počevši od ovog mjeseca, in
kasatori poduzeća »Elektre« 
vrše naplaćivanje utroška elek
trične struje u domaćinstvima 
po jedinstvenoj tarifi od 18 di- 
nra po kilovatu. Takva tarifa, 
međutim, ne vrijedi za ona do

maćinstva koja imaju dvotarif- 
na brojila. Kao što je poznato, 
zbog viška električne energije, 
olakšice u plaćanju struje od
nosile su se za prosinac i  sije
čanj.

*  *  *  .
Trgovačko poduzeće »Meso- 

promet« nabavilo je  prvi put 
ove godine veće količine mladih 
janjaca, koji su dopremljeni iz 
okolice Bosanskog Petrovca. Ja
njeće meso već je stavljeno u 
prodaju, uz cijenu od 2.000 sta
rih dinara po kilogramu, ( j )

Ulaznice gostima za predstave
Centar za scensku kulturu odlučio je da u ovoj sezoni po

nese veći dio tereta u organizaciji zabavnog života na šibenskoj 
turističkoj regiji.

Ansambli te ustanove pojavljivat će se u turističkim mje
stima i na otvorenim prostorijama, na plažama ili manjim tr- 
govima, gdje će se podizati improvizirana gledališta.

Atraktivnost tih izvedaba bila 
bi u tome što bi se predstave 
izvodile u originalnim ambijen
tima. U obzir dolaze ove pred
stave: »Dundo Marojc«, »San 
ljetne noći«, »Klupko« i »Moj 
zet direktor«.

Trebalo bi već sada znati ko

ja će mjesta naručiti koje pred
stave, kako bi se one mogle u- 
nijeti u programe zabavnih i 
kulturnih aktivnosti. To bi u se
zoni, ako se pojavi odgovaraju
ći interes kod turističkih dru
štava, moglo pridonijeti razno
likosti života gostiju, u čemu se 
do sada oskudijevalo.

Nije - nego

S financijske strane, to bi 
izgledalo ovako: minimalni troš
kovi za te priredbe iznosili bi 
100 tisuća starih dinara po pred
stavi, dok bi »San ljetne noći«, 
s obzirom na veličinu ansambla 
i tehnike, koštao oko 200 tisuća 
starih dinara.

Dobrom organizacijom moglo 
bi se postići da se veći dio tih 
troškova nadoknadi prodajom 
ulaznica, koje bi se nudile sva
kom gostu — pri njegovu do
lasku na odmor! J. C.

Bez ulične
rasvjete

Molimo da u prvom narednom 
broju vašeg lista objavite slije
deću informaciju.

U »Šibenskom listu« od 22. 
II 1967. pod naslovom »Muškar
ci — kućne pomoćnice« netačno 
je objavljen podatak da je na 
podmčju općine Šibenik bilo 
zaposleno 1965. godine 20, a 
1966. godine 14 muškaraca, koji 
su evidentirani kao kućne po
moćnice.

Zavod za zaptošljavanje rad
nika Šibenik, koristeći se iz

vornom dokumentacijom ovog 
Zavoda, omaškom je u svojoj 
godišnjoj publikaciji, iz koje 
je autor crpio materijal za in
formaciju, uključio taj podatak 
u sastav kućnih pomoćnica.

Taj podatak odnosi se na na
še državljane zapo.slene u ino
zemstvu kod stranih poslodava
ca, koji su obavezno socijalno 
osigurani po našem zakonodav
stvu.

Komunalni zavod za soci
jalno osiguranje Šibenik

U selima Burnjeg i  Južnog Primo- 
štena, kako smo informirani od 
tamošnjih stanovnika, ulična ra
svjeta stavlja se u pogon oko 17 
sati i traje do 23 sata. Otada pa 
do jutarnjih sati svjetiljke su po- 
gašene.

Takva praksa, međutim, ne pri- 
rnjenjuje se i u susjednim seli
ma. Stoga se stanovnici Burnjeg 
i Južnjeg Primoštena s pravom 
pitaju zašto »Elektra« svagdje 
jednako ne postupa.

Jer, ugašena svjetla na ulicama 
stvaraju teškoće osobito onim 
mještanima koji se nakon zavr
šetka druge smjene vraćaju svo
jim kućama iz Šibenika, gdje su 
mnogi od njih zaposleni u rad
nim organizacijama i ustanova
ma.

( j )



DOM JHA
ZNAČAJAN DOPRINOS U ŽIVOTU ŠIBENIKA

Dom Jugoslavenske narodne armije u Šibeniku odigrao je ve
oma značajnu ulogu u kulturno-zabavnom i političkom životu sta
novnika ovog grada. I u protekloj godini Dom je njegovao niz ak
tivnosti u kojima su, pored pripadnika Garnizona, sudjelovali i 
brojni građani. U izvještaju koji je prezentiran na godišnjoj skup
štini data je ocjena rada ove institucije u 1966. godini.

Najveću pažnju Dom JNA po
klonio je radu na ideološko-po- 
litičkom i vojno - stručnom uz
dizanju starješina i članova 
Doma. Obrađeno je više razli
čitih tema, kao što su kongres
ni i plenumski materijali u vezi 
s reorganizacijom SKJ, zatim 
nove privredne mjere, aktiielni 
vojno - politički događaji, te ak
tivnosti na privrednom, društve
nom i kulturnom planu šiben
ske komune.

NA PRIREDBAMA; 18 TISU
ĆA OSOBA
Osim kino - predstava, koje se 

svakodnevno priređuju. Dom 
JNA je na kulturno zabavnom 
planu zabilježio zapažene rezul-

interes kod građana, a posebno 
kod omladine i pripadnika JNA. 
U prošlogodišnjem takmičenju 
prijavilo se stotinu kandidata. 
Poseban pečat ovim priredbama 
dala je vojna muzika i orkestai 
šibenskog Garnizona. Pored dru
garskih večeri koje su organi
zirane prigodom državnih praz
nika, tri puta Ijedno su se pri- 
redi\ale i plesne večeri. Ovaj 
oblik je najposječeniji, što pot
vrđuje podatak da im je pri
sustvovalo oko 30 tisuća posj,eti- 
laca.

Da bi suradnja Doma JNA i 
građana Šibenika bila što tiješ- 
nja, ova je institucija njegovala 
različite oblike, bilo to preda-

U šaH-sali Doma okupljaju se mnogi Šibenčani.

tatei U protekloj godini organi 
zirano je 36 različitih prireda
ba, kojima je prisustvovalo bli
zu 18 tisuća osoba ili prosječnu 
500 osoba na svakoj priredbi 
Takmičenje »Mladi pred mikro
fonom« zauzima posebno mje
sto. Ova manifestacija iz godi
ne u godinu pobuđuje sve veći

vanja, izložbe, prikazivanje do
kumentarnih filmora, te zajed
ničke nastupe pripadnika JNA 
i omladine. Dom JNA je aktiv
no sudjelovao i u organiziranju 
priredaba povodom vojnih i 
državnih praznika, te u okviru 
900-godišnjice spomena Šibeni
ka. Na tom polju priređeno je

U čitaonici DOMA JNA uvijek ima dosta novina i časopisa.

pet koncerata zabavnih i na
rodnih melodija, dvije kazališne 
predstave i 30 predstava doku
mentarnih filmova za školsku 
omladinu. Takve manifestacije 
gledalo je blizu 10 tisuća oso
ba.

RAZMJENA ISKUSTAVA
SA DRUGIM DOMOVIMA
JNA

Vrijedno je također istaći a 
ranžiranje prigodnih foto-izloga 
sa temama iz živo'a i rada JNA. 
Izloženo je ukupno 225 fotogra
fija.

Dom JNA razvio je plodnu su
radnju i sa školskim ustanova
ma, te sa Centrom za scensku 
kulturu i Festival djeteta i sa 
nekim diugim kulturnim insti
tucijama izvan Šibenika. Tako 
je više puta upriličeno gostova
nje Narodnog kazališta iz Splita 
i drugih kazališta iz unutraš
njosti zemlje. Isto lako, tijesna 
Suradnja razvijena je i između 
Doma JNA u Šibeniku i domo
va JNA na području Dalmacije, 
posebno sa onima u Splitu, Za
dru, Kninu i Benkovcu. Razmje
na iskustava dala je plodne re
zultate. Taj vid sui'adnjc Dom 
JNA će i dal je brižno razvijali i 
njegovati na svim poljima dru
štvene aktivnosti.

I na sportskom polju postig
nuti su veliki uspjesi. Ova je in
stitucija stavila na raspoloženje 
građanima i pripadnicima JNA 
svoje dvorane za organiziranje 
takmičenja u šahu, stolnom te
nisu, kuglanju i gađanju. Održa
no je više sportskih natjeca
nja, u kojima je sudjelovalo 
nekoliko stotina građana, omla
dine i pripadnika JNA, te iz 

sastava rezervnog kadra, (j )

R o d itelji su p re d lo žili

Vise prvili raireda

specijalna
osnovna
škola
ima
perspektivu

....... , , . VSr

Posjetili smo Specijalnu osnovnu školu i u razgovoru s direktorom te institucije, Brankom Belama- 
rićem, upoznali se sa njenim zadacima i radom

Nakon dugih i solidnih priprema, u Šibeniku je počela radont Specijalna osnovna škola. Prvi 
nastavni sat u toj školskoj instituciji održan je /. veljače. Školu polaze djeca ometena u psihičkom 
razvoju. Imamo li satno to na umu, bit će jasno da nastavni i upravni kadar škole ima i te kako težak 
i odgovoran posao. Da je tako, osvjedočili smo se i u razgovoru s direktorom nove škole — s drugom 
BRANKOM BELAMARICEM.

Koja djeca polaze Specijalnu 
osnovtiu školu?
— Trenutno imamo šezdesetak 

učenika. To su djeca ometena u 
psihičkom razvoju. Konkretnije 
govoreći, radi se uglavnom o slu
čajevima mentalne retardacije.

Odakle su polaznici »regruti
rani«?
— Gro čine djeca koja su po

hađala specijalna odjeljenja pri 
IV osnovnoj školi. No, polaznika 
ima i iz drugih dalmatinskih ko
muna.

Kako je došlo do osnivanja 
.škole?
— Razloga je bilo više. Ali, od 

odlučujućeg značaja bile su pro
storije Đačkog doma, koje nisu 
bile iskorištene, tako da su kapa
citeti zjapili, pa se došlo na ideju 
da se prostorije iskoriste za Spe
cijalnu osnovnu školu.

Bila je to prilika da se neki 
mališani smjeste u internat?
— Da, sada oko dvadeset uče

nika naše škole boravi u interna
tu. S njima se posebno bave, iz- 
\'--p nastavnih sati, dva odgaja
telja.

Odakle sredstva za rad?
— Pomoć za opremu i adapta

ciju prostorija dobili smo od me- 
đuopćinskog Fonda za socijalnu 
zaštitu i Skupštine općine Šibe
nik. Radilo se o 20 milijuna sta
rih dinara. Tim sredstvima kupi
li smo novi namještaj, itd.

Kakva je perspektiva ove 
škole?
— Veoma dobra. Dapače, može 

se reći da je Specijalna osnovna

škola perspektivna iz dva razlo
ga: prostorije u kojima radimo 
veoma su prikladne, drugo: još 
uvijek ovakve škole ne polaze 
sva djeca koja bi ih — zbog već 
iznesenih razloga — morala poha
đati. Već naredne godine naša ćc 
škola biti daleko brojnija.

Kako stojite sa stručnim
kadrom?
— Naš kolektiv broji 13 člano

va. Od toga je sedam nastavnika. 
Stručni kadar je kvalitetan i u 
tom pogledu možemo biti sasvim 
zadovoljni. Na školi, recimo, ra
de četiri defektologa, socijalni 
radnik, medicinska sestra, itd.

Rad, zacijelo, nije lagan?
— Ne. Ljudi koji ovdje predaju 

moraju pored stručnosti imati i 
niz drugih kvaliteta. Radi se pre
težno individualno. Potrebno je 
mnogo razumijevanja, strpljenja, 
one prave ljudskosti. To je u spe
cijalnim školama gotovo primar
na stvar. U tom pogledu, a i ina
če, stojimo odlično.

Hoće li uslijediti povećanje
nastavnog osoblja?
— Povećanje broja učenika na

metnut će i tu potrebu. No, o 
tome je sada rano govoriti.

Kako je financirana škola?
— Komuna s koje je učenik 

snosi troškove u granicama koje 
su izračunate kao troškovi školo
vanja jednog učenika u redovnoj 
osnovnoj školi, a ostatak nadok
nađuje Republička zajednica o- 
brazovanja.

Tko određuje polaznike speci
jalnih osnovnih škola?

Mala
parada
mladosti

Izvjestan broj građana-rodi- 
lelja djece koja pohađaju niža 
rdjeljienja osnovnih škola na 
području Šibenika — obratio se 
ašoj redakciji s molbom da 
•okrenemo pitanje uvođenja ve 
eg broja takvih razreda u pri- 
epotlnevnim satima.

1 Taj svoj zahtjev oni oprav- 
lavaju činjenicom što su u to 
|irijemc zaposleni u radnim 
Organizacijama i što nisu u sta- 
tju da vode uobičajenu kon- 
t'olu nad svojom djecom. Nai- 
: le, to bi im bilo kudikamo vi- 
ii omogućeno kada bi im djeca 
' ohađala školu u prijepodnev- 
im satima. Stoga apeliraju na 
• prave osnovnih škola da ispi- 
iju mogućnost uvođenja još 
ekih nižih odjeljenja u jutar- 
jim satima.
S tim u vezi, upitali smo u- 
ravitelje osnovnih škola o tome

koliko odjeljenja radi ujutro, 
a koliko popodne. Dobili smo o- 
vaj odgovor.

U Prvoj osnovnoj školi radi 
tri odjeljenja ujutro, a četiri 
poslije podne, II osnoMia škola 
kompletno djeluje samo poslije 
podne, u Trećoj osnovnoj školi 
četiri odjeljenja rade ujutro, a 
tri poslije podne, u Četvrtoj os
novnoj školi samo jedno od 12 
odjeljisnja djeluje u jutarnjim 
satima, dok u Petoj osnovnoj 
školi, od ukupnih 14 odjeljenja 
prvih razreda, ni jedno ne radi 
u jutarnjim salima.

Prema sadašnjem stanju obu
ke nižih odjeljenja, projzlazi da 
samo osam odjeljenja, od ukup
no 50, radi u prijepodnevnim 
satima. Taj podatak očito go
vori u prilog traženja roditelja 
da treba mijenjati redoslijed ra
da nižih razreda osnovnih ško
la u Šibeniku, ( j )

Prošlih dana imali smo prili
ke da u Zadru vidimo šibenske 
srednjoškolce u scenskom dje
lu Miroslava Antića »Plavi ču
perak« i možemo reći da smo

|C'zaista zadovoljni što nam 
bio prikazan laj komad.

Mi mladi odavna smo očeki
vali nešto što je namijenjeno 
nama i, elô , netko nas se najzad 
sjetio. Zatlovoljni smo. Ugodno 
su nas se dojmili nježni stiho
vi o mladosti, sretnim i tužnim 
tienucima iz đačkog života, o 
najljepšim godinama života koje 
nestaju u nepovrat, a da to i ne 
p rim jećujemo.

Mladi glumci, tek nekoliko 
godina stariji od nas, neposred
no i šarmantno su nam reciti
rali stihove, unijevši u njih 
mnogo od svoje pi'irodnosli. bez- 
brižnosti i živosti, svojstvene 
mladima. K lome, haljine dje
vojaka djelovale su mladenač
ki, poput daha proljeća. K to
me, nekoliko neodoljivih lju
ljački, punih lepršavosti i op
timizma, a uza sve to akordi 
Prvog koncerta u B-molu P. 
1. Cajkovskog. Vrlo uspjelo!

Na kraju možemo samo po
željeti da nam mladi Šibenčani 
ponovo dođu u posjet. Mi ćemo 
ih uvijek rado dočekati.

željka Vukelja
uč. V III razr. Osnovne
škole »Centar« Zadar

— Posebna komisija za katego
rizaciju, a nju sačinjavaju psiho
log, psihijatar, pedagog i socijal
ni radnik.

Polaznici Specijalne osnovne 
škole u Šibeniku su djeca s ma
lim ili gotovo neznatnim psihič
kim smetnjama. Svrha takvih 
škola je da se isprave nedostaci. 
To se, naravno, lakše postiže u 
sredini u kojoj su sva djeca go
tovo jednaka. Među njima ne
ma velikih razlika, pa ni prilike 
da .se počnu javljati kompleksi 
u bilo kojem vidu.

(Đ. B)

Susreti

H n o co
VRLIIIA 
I PONEKA 
HANA

Sa sedamnaest godina BOR- 
JAN ČACE djeluje veoma oz
biljno i staloženo. Sada polazi 
treći razred Gimnazije u Šibe
niku. Odličan je učenik, a reko
še nam da je i veoma dobar 
drug.

Jedan ste od rijetkih odii-
kaša u Šibeniku.

— Bio bih uistinu sretan kad 
bi nas bilo više. Treba učiti, stu
diozno prilazati graditu. Od o- 
noga »idem na sreću« nema ni
šta.

Najdraži predmet u ško-
ii?

— Fizika i matematika. Za
volio sam tc predmete. Bude li 
sve teklo prema programu, stu- 
diral ću fiziku. Nadam se da 
ću tu naći sebe.

Profesori?
— Mnogo pitate.

Koiege?
— Dobri. Ponekad znamo biti 

»nesnošljivi«, ali to ne treba 
da nikoga brine. Svi su bili mla
di i svi ćemo biti stariji.

Šta najviše cijeniš kod
mladih?

— To što imamo mnogo vrlina i 
poneku manu. Bar se tako meni 
čini. Ja iz dna duše mrzim ogo
varanja i »šLišava« ćakulanja. A 
loga ima dosta i među mladi
ma.

Voliš li pisce?
— Dajem primat Turgenjevu, 

Jojceu i Marinkoviću.
Za koga navijaš?

— Nemam »svoga« kluba. Mr
zim profesionalizam u sportu.

Zelja (ne lična)?
— Zbilja, šta jc s omladin

skim domom?
Šta ti se ne sviđa?

— Da ne nabrajam: trebalo 
bi uredili slapove Krke!

Imaš li sam nešto reći?
— Imam, ali ću to radije reći 

nekomc drugome.
— Hvala na iskrenosti! (B )



U VARAŽDINU:

O BA  B O D A
U prvom kolu proljetnog no

gometnog prvenstva II Savezne 
lige šibenski drugoligaš obra
dovao je svoje simpatizere, os
vojivši bodove u Varaždinu, u 
susretu sa »Varteksom«, tj. sa 
ekipom koju je teško svladati 
na njezinu terenu. »Šibenik« je 
to uspio zahvaljujući zalaganju 
svih igraća, i tako se na tablici 
popeo za još jedno mjesto, te 
sada zauzima treću poziciju, sa 
istim brojem bodova kao i dru
goplasirana »Sloboda«.

Po dolasku igrača »Šibenika« 
razgovarali smo s vođom puta 
i članom uprave Petrom Mileti- 
ćem, koji nam je izjavio:

— Već u 19. minuti »Šibenik« 
je  došao u vodstvo zgoditkom 
Aralice, koji je sa nekih 25 me
tara iznenadio domaćeg vrata
ra. S laganom terenskom pre
moći, s golom prednosti i sa 
dvije propuštene prilike otišli

Roko Žepina

Boško Miljević

smo na odmor. U nastavku Va
raždinci su snažno navalili u 
želji da izjednače. To im, me
đutim, nije uspjelo, mada su 
imali dvije-tri stopostotne šan
se. Ali, Bižaca je u nekoliko 
navrata veoma uspješno inter
venirao, a drugi obrambeni i- 
graći ni.su dozvoljavali da ih 
domaćini iznenade. Svi igraći 
podjednako su se borili, ali i- 
pak više od ostalih pokazali su 
Bižaca, Žaja i Miljević u obra
ni, a u navali veoma pokretljivi 
Aralica, strijelac jedinog zgodit
ka.

»Šibenik« je nastupio u nešto 
izmijenjenoj postavi: Bižaca, 
Šuperba, Žaja, Marenci, Milje
vić, Grgić, Ninić, Aralica, Žepi
na, Podrug i Marinić. ( j )

U NEDJELJU:

D O LAZI
»B O R O V O «
U nedjelju se igra drugo kolo prvenstva zapadne skupine II  

savezne ilge. »Šibenik« ugošćuje momčad »Borova«, ekipe koja 
ove godine igra u promjenljivoj formi. Međutim, njihov start u 
proljetnom &jelu takmičenja bio je jednako uspješan kao 1 
start šibenskog drugollgaša.

»Borovo« je na svom terenu 
svladalo zagrebačku »Lokomo
tivu« i  time dalo do znanja o- 
stalim ekipama da se veoma 
dobro pripremilo za nastavak 
prvenstva. I »Šibenik« je ugod
no iznenadio. Donio je bodove 
kući za koje se malo nadao, 
naročito se zna da »Šibenik« 
u pripremnom periodu nije po
kazao btiš najbolju formu, i to 
u susretima sa ekipama koje po 
vrijednosti ne odskaču od ši
benskog ligaša. Ipak, izgleda da 
su strahovanja o slabom startu 
»Šibenika« bila preuranjena.

Karakteristično je da je »Ši
benik« došao u vodstvo u prvih 
dvadeset minuta i da je to mi
nimalno vodstvo znao sačuvati 
sve do kraja susreta. To ne
sumnjivo daje opravdane nade 
da će i u narednim susretima 
zaigrati kako treba — od počet
ka do kraja s jednakim požrt- 
vovanjem i zalaganjem. Uspje
šan start i osvajanje bodova u 
Varaždinu pridonijet će da se 
»Šibenik« učvrsti pri vrhu ta
blice i tako konkurira za jedno 
od prvih mjesta.

Da li će i nedjeljni protivnik 
biti svladan? O ishodu susreta s

»Borovom« rćizgovarali smo sa 
Slavkom Marinićem, koji nam 
je izjavio;

— Pobjeda u Vartiždinu došla 
je u pravi čas. Naše prognoze su 
se obistinile. Utakmica je bila 
veoma teška, jer nalete doma
ćina u drugom poluvremenu 
nije bilo lako zaustavljati. Osva
janje bodova dat! će nam još 
više impulsa da svladamo i ne
djeljnog protivnika i da mu se 
tako revanši ramo za poraz u 
jesenskom dijelu takmičenja. 
Dakle, prema onome što smo 
pokazali u Varaždinu, i u ne- 
djelnjom susretu očekujem oba 
boda«, (j )

USPUTNI RAZGOVOR S ANTOM BUKICEM, TAJNIKOM 
OPĆINSKE SOFK-e.

Dinar vrijedi kao dva
Činjenica je da se iz godine u godinu sve više pažnje poklanja 

takozvanom kvalitetnom sportu, a da riječ — masovnost ostaje 
poznatija kao fraza. Koji su lome razlozi i ima li izgleda da se 
stvar preokrene?

Iz S Š D  „G im n a z ija la c "

— Vidite, rekao nam je drug 
Bukić, blagajna komune nije pu
na. Besparica vlada i 'ha sport
skom polju. No, iskreno vam ka
žem, ponekad dinar vrijedi dvo
struko. Ima sportskih društava 
na području komune koji veoma 
racionalno troše ona sićušna sre- 
stva. Eto, većina rukometnih 
klubova, te članovi nogometnog 
podsaveznog prvenstva, pa košar
kaši, kuglaši i drugi pokazuju na 
djelu kako treba »obrćati« di
nar. Zatim, ima još nešto: mi 
smo organizirali prvenstvo opči
ne u nogometu, u kojem učestvu
je tridesetak klubova iz naših se
la. Natjecanja teku normalno, a 
za njih nije uložen — ni jedan 
društveni dinar.

S tri milijuna mogli bismo, uz 
malo entuzijazma i organizator- 
skih sposobnosti, uključiti u 
sportski život nekoliko tisuća sta
novnika. U tom pravcu bit će u- 
smjeren dobar dio našeg rada. 
Mi smo planom zacrtali niz 
sportskih manifestacija i ja vam 
kažem da ćemo »zaprijeti« da ih 
realiziramo.

i m m

Nogometno prvenstvo seoskih 
momčadi, što ga je organizirala 
općinska SOFK, bit će zavr
šeno krajem svibnja. Pobjedni
čka ekipa dobit će pehar. Među
tim, drugovi iz SOFK-e nisu se 
zaustavili samo na tome, te će 
uskoro početi i prvenstvo seos
kih aktiva u atletici i odbojci. 
Do sada je stiglo desetak prija
va.

•k ie *
Rukometni klub »Galeb« in

tenzivno se priprema za pred
stojeće prvenstvene okršaje. O- 
vih dana klubu je pristupio 
i Miloš Ladičorbić. Vjeruje se 
da će se on brzo uklopiti u stan
dardni sastav.

* * ♦
Godišnja skupština Općin

skog rukometnog odbora naj
vjerojatnije će se održati idućeg 
petka. Na skupštini će biti pod
nesen izvještaj o prošlogodiš
njem radu, a izabrat će se i no
vo rukovodeće tijelo te sportske 
organizacije.

* * *
Ovih dana se vraćaju sa od

služenja vojnog roka Parat, 
Marov i Grubišić, članovi ši
benskog drugoligaša. Oni su vćć 
nastupali za prvu momčad. N ji
hova trenutna forma nije poz
nata, ali stručno rukovodstvo 
»Šibenika« ozbiljno računa na 
svu trojicu. (B )

ČELIK — GALEB 21:12
Počeo je proljetni dio prven

stva Dalmatinske rukometne re
gije. Šibenski »Galeb« susreo se 
u prvom kolu s ekipom »Čelika« 
iz Sigeta. Naši predstavnici iz
gubili su susret s visokim re- 
z.ultatom 12:21. Domaća ekipa 
bila je premoćnija. Međutim, 
da su igrači »Galeba« iskoristili

nekoliko šansa, te da su u obrani 
igrali smirenije, mogli su izvuči 
bar jedan bod. Susret je osred
nje vodio Mijić iz Splita.

»Galeb«: Coko, Vardić 2, Ra
dić 5, Rora, Mamužić, Cobanov, 
Spahija 3, Marlović, Barada 1, 
Gončin 1.

Područje koje želimo intenziv
nije uključiti u sportski život je 
naše selo, jer tu su ljudi prosto 
gladni sportskih priredalsa. A 
njih se može organizirati bez 
mnogo financijskih sredstava, na
ročito onih iz oblasti atletike, od
bojke, rukometa, krosa, boćanja 
i drugih sportova.

(B )

Pripreme
rukometaša

Rukometna momčad »Auto- 
transporta« natječe se u prven
stvu Općinske rukometne lige za 
muške. Na kraju jesenskih borbi 
za bodove, »Autotransport« je za
uzeo drugo mjesto, odmah iza vo
deće ekipe »Radnika« iz Vodica, 
s kojom je izgubio susret pred 
svojim gledaocima. To je »Auto- 
transporta« stajalo prvog mjesta.

Ovih dana ekipa je počela s 
pripremama za nastavak prven
stva. Trener Mišo Knežić računa 
u narednim susretima na slijede
će igrače: Ćosiča, Lasana, Vlaho- 
va I, Višića I, Livaića, Višića II, 
Ilića, Vlahova II, Perkova, Jaku- 
ca, Pemu, Antunca, Bubrića i Jo- 
su Paiča, koji je došao iz »Me
talca«.

— Kakvo će biti »proljeće«? — 
pitali smo Mišu Knežića, trenera 
»Autotransporta«. On nam je re
kao:

— Raspolažemo dobrim igra
čima. Na treninzima glavnu paž
nju posvećujemo uigravanju i 
razradi taktičko-tehničkih finesa. 
Ne pomišljamo da na kraju ovo
godišnjeg prvenstva zauzmemo 
prvo mjesto. No, već dogodine će 
naš cilj biti — primat u Općin
skoj rukometnoj ligi. Svi igrači 
marljivo treniraju, svjesni da se 
samo požrtvovnom igrom može 
štošta uraditi. Ja sam uvjeren da 
ćemo naš konačni cilj ostvariti.

(B )

UBLAŽENA KAZNA »GALEBU«

Na jednoj utakmici jesenskog 
dijela prvenstva Dalmatinske ru
kometne regije, koja je odigrana 
u našem gradu, zabilježeni su iz
vjesni neredi. Reakcija Takmičar
ske komisije Dalmatinske ruko
metne regije bila je brza i oštra. 
Izrečene su drastične (i iznena
đujuće) kazne: jedan od najbo
ljih igrača »Galeba«, Živko Ba- 
šić, kažnjen je desetomjesečnom 
zabranom nastupa. Istovremeno 
je »Galeb« kažnjen zabranom i- 
granja utakmica na ČITAVOM 
PODRUČJU šibenske komune!

Te kazne bile su dobrim dije
lom razlog što je »Galeb« izgubio 
7 dragocjenih bodova.

Međutim, rukovodstvo kluba 
nije mirovalo, te je uputilo žalbu 
nadležnom republičkom ruko- 
metnom organu. Od nje je bilo 
DJELOMIČNE koristi, jer je Ko
misija za žalbe Republičkog ru
kometnog saveza ublažila kaznu, 
s tim da »Galeb« svoje utakmice 
može odigravati u drugim mje
stima na području komune. Kaz
na o nastupima u samom Šibeni
ku ostaje na snazi. No, »Galeb« 
će se i dalje žaliti, jer smatra da 
su kazne bile zaista drastične.

(B )

Kup pripao 
„Gimnaziumu"

Nakon više od dva mjeseca takmičenja u košarci, odbojci i 
nogometu završene su borbe za prvi kup SSD »Gimnazijalca«. U- 
vjerljivi pobjednik je ekipa »Gimnazium«, koja je u svim granama 
pobijedila, sakupivši maksimalnih 15 bodova.

Na drugo mjesto plasirala se gimnazijska ekipa »Univerzal«, 
koja je zauzela tri druga mjesta iza Gimnaziuma, osvojivši 9 bo
dova.

Treće mjesto , sa 5 bodova, pripalo je »Olimpu«, ispred »Mla
dosti« sa 4 boda, zahvaljujući boljem plasmanu na nogometnom 
turniru.

Pobjednik je dobio prelazni 
pehar, jer se predviđa da tak
mičenje postane tradicionalno, 
a ostale ekipe primile su diplo
me za učestvovanje.
Čitavo takmičenje karakterizi
raju interesantne i sportske 
borbe, bez ikakvih incidenata, 
te vrlo dobra organizacija.

Takmičenje je završeno tur
nirom u malom nogometu, uz 
učešće 8 ekipa koje su se ogle
dale u 28 utakmica. Najviše us
pjeha imala je ekipa »Olimp A«, 
koja je prikazala i najbolje igre, 
zahvaljujući u prvom redu 
Željku Crnogaći, najboljem i- 
graču turnira. Jedini konkuren
ti »Olimpu A« bili su A i B sa
stavi »Gimnaziuma«. Ostale eki
pe nisu u borbi učestvovale kao 
dorasli protivnici. Turnir je 
završen susretima »Olimpa A« 
sa »Gimnaziumom A« (rezultat 
10:10) te sa »Gimnaziumom B« 
(14:13).

vojio ni jedtin bod. Prema to
me, tablica za Kup izgleda ova
ko:
Gimnazium 12 9 1 2 179:130 19
Univerzal 12 6 1 5 163:153 13
Olimp 12 5 1 6 115:145 11
Mladost 12 2 1 9 116:145 5

Pored Željka Crnogaće, među 
najboljim igračima turnira bili 
su: Skočič, Škarica, Blažević,
Vujič, Sare, Popovič, Jurišić, 
Ninić, Maričić i Mileta. Deset 
najefikasnijih igrača su: Vujić 
sa 45, Ž. Cmogača 39, Popović i 
Škarica jx> 38, Šare 37, Ninić 
34, J. Crnogaća 30, Jurišić 26, 
Blažević 25 i Maričić 24 postig
nuta gola.

Tablica nogometnog turnira
Olimp A 
Gimnazium B 
Gimnazium A 
Univerzal B 
Univerzal A 
Mladost A 
Mladost B 
Olimp B

6 5 1 
6 5 0 
6 4 1 
6 3 1 
6 3 0 
6 1 1 
6 1 0

0 74:55

6 0 0

89:60
90:70
85:78
78:75
66:76
50:69
41:90

1110
9
7
6
320

Međutim, bodove za Kup do
nosio je plasman na osnovu 
zbroja bodova A i B sastava je
dne ekipe, tako da je Olimp 
pao čak na treće mjesto, jer 
drugi sastav ove ekipe nije os-

JAVNA ZAHVALA
Duboko dirnuti mnogobrojnim 

izjavama saučešća u povodu smr
ti našeg dragog supruga, oca, 
svekra i djeda

ANTUNAC JOSIPA iz Šibenika
Neizmjerno zahvaljujemo Uječ- 

,nicima internog odjela Op<^ bol
nice Šibenik, dr Rašković, dr 
Grubišić- Cabo, dr Vuksanović, 
zatim med. sestri Marici i osta
lom med. osoblju na ukazanoj 
pomoći, kolektivu PTT Šibenik, 
Metalurško-tehnološkoJ školi Ši
benik, rođacima, prijateljima i 
znancima koji su ga ispratili na 
vječni počinak i okitili mu grob 
brojnim vijencima.

Ožalošćena obitelj 
Antunac — Plećas

UPRAVNI ODBOR TRGOVINSKOG PODUZEĆA »KORNAT« —
ŠIBENIK

OBJAVLJUJE:

Natječaj
za slijedeća radna mjesta

1. za jednog referenta za promet poljoprivrednim mašinama
2. za jednog mehaničara-motoristu 
Uvjeti:

pod 1. Ekonomski fakultet ili viša ekonomska škola sa eventual
no nešto prakse, ili
— srednja ekonomska škola sa 5 godina prakse u robnom 
prometu.
Poželjno je da praksa bude u prometu s poljoprivrednim 
mašinama.

pod 2. Visokokvalificirani ili kvalificirani radnik auto-mehaničar 
sa 3 godine prakse 

Posebni uvjeti za kandidate pod 1 i 2:
a) znanje njemačkog jezika
b) da su udovoljili vojnoj obavezi
c) jednomjesečni pokusni rad.
Osobni dohodak prema Pravilniku o raspodjeli osobnih doho

daka.
Natječaj je otvoren do 20. I I I  1967.
Molbe se podnose na adresu uprave poduzeća »Kornat« u Ši

beniku.

OD SRIJEDE 
DO SRIJEDE

KINEMATOGRAFI

»ŠIBENIK«: premijera američ
kog filma: — OPERACIJA 
STRIJELA — (do 12. I I I )  
Premijera njemačko - jugosla
venskog filma — VVINETU I 
APANAČI — (13—19. I I I )

»20i APRILA«: premijera njemač
kog filma — TAJANSTVENA 
GROBNICA — (do 9. I I I )  
Premijera njemačko - jugo
slavenskog filma — ŠUT — 
(10—15. I I I )

»TESLA«: premijera francuskog 
filma — TIGAR VOLI SIRO
VO MESO — (do 12. I I I )  
Jugoslavenska kinoteka pri
kazuje američki film — JUNA
CI AVIJACIJE — (13— 14. I I I )

DEŽURNE LJEKARNE

Do 10. I I I  — Varoš — Ulica 
bratstva i jedinstva.

Od 11. do 17. I I I  — Centralna 
— Ulica Borisa Kidrlča.

ROĐENI

Boris, Jure i Nevenke Coba-’ 
nov; Svjetlana, Mirka i Ane 
Đaković; Snježana, Mariina i 
Karmele Šprljan; Angela, Bog
dana i Ojdane Petrović; Željko, 
Marka i Milene Lučev; Emil, 
Emilijana i Olge Stojku; Fau- 
sto. Franka i Jadranke Savini; 
Zvjezdana, Boška i Anke Ka- 
šić; Živana, Marka i Mande Bu- 
karica; Ivica, Marka i Mande 
Bukarica; Nena, Vaše i Ljubice 
Gnjidić; Nenad, Vaše u Ljubice 
Gnjidić; Biljana, Petra i Ljubice 
Petrović; Ante, Ivana i Dušice 
Buble; Sandro, Josipa i Marije

Santini; Dijana, Frane i Ike 
Brajković; Nera, Nevenka i Je
lene Čurko; Željko, Milana i 
Milene Pulić; Cvilko, Ivana > 
Zite Ferara; Dušan, Siniše i B .-’ 
niče Trlaja; Anita, Ive i Ivanii^ 
Klarendić; Sanja, Ante Izidor;; 
i Drine Cvitan; Dijana, Ante i 
Mirjane Nakić; Jagoda, Ive i 
Milke Reškov; Dušan, Petra i 
Anice Bijelić; Krešimir, Frane i 
Meri Tomas; Narciza, Narciza i 
Olge Cinotti; Scverina, Josipa, 
i Pavice Zuban; Žarko, Dušana 
i Golubice šuković; Marina, Ni
kole i Ike Milović; Dušan, Jose 
i Danice Durmanić; Duško, Jere 
i Jovanke Kokić; Vilma, Petra i 
Slavke Kokić; Duško, Vojina i 
Draginje Kašić i Gordana, Ni
kole i Janje Paić.

VJENČANI

Joso Vrčić i Kata Bakula; 
Miroslav Martinović i Dušanka 
Jolić; Franjo Ipša i Berica Ra-

dovčić; Luka Dobra i Ljerka 
Brkić; Velimir Gojanović i Ma
rija Lapčić.

UMRLI

Klarić Danica, 58 godina; 
Marko Goleš, 54 godine; Svjet
lana Đaković, 9 dana; Ante Er- 
ceg, 22 godine; Mira Radić, 5 da
na; Mara Malenica, stara 75 
godina; Stana Jušić, 47 godina.

SAOBRAĆAJNE VEZE  

VLAKOVI

ZA ZAGREB u 9.45, 19.04 (pri
jelaz u Perkoviću — preko 
Like) i 22.42 sati (preko Bos
ne — direktna kola).

ZA BEOGRAD u 19.04 sati (di
rektna kola).

ZA SPLIT u 3.11, 6.51, 14.49, 
19.04 i 22.42 sati.

ZA KN IN  u 6,31, 9.49, 14.49, 
19.04 i 22,42 sati.

BRODOVI

RIJEKA — DUBROVNIK 
(brza)
dolazak iz Rijeke četvrtkom 
u 3.25 sati,
odlazak za Rijeku nedjeljom 
u 21.35 sati (vrijedi do 18. o- 
žujka 1967. godine).

AUTOBUSI

ZA ZAGREB u 19 sati (preko 
Rijeke).
ZA DUBROVNIK u 5.15, 9.30 
i 11.30 sati
ZA RIJEKU u 5.45, 7.45, 9.15, 
9.45, 10.15, 13, 14.30, 16.30, 19, 
22 i 23.30 sati.

ZA SPLIT u 5.15, 6, 6.30, 7,
7.30, 8, 8.30, 9.30, 10, 1030, 11,
11.30, 12, 12.30, 13.30, 14, 14.45, 
16, 17, 17.15, 18.15, 18.30, 20.30 
i 23.15 sati.

»ŠIBENSKI LIST«
Izdaje i štampa: Novinsko izda

vačko poduzeće »štampa« 
Šibenik

Direktor: MIRKO KNEŽEVIĆ 

List uređuje redakcijski kolegij

— Glavni i odgovorni urednik —
JOSIP. GRBEUA 

Uredništvo: Šibenik — Ulica Pe
tra Grubišića 3 — Telefon ured
ništva 25-62 — Rukopisi se ne 
vračaju.
— Mjesečna pretplata za SFRJ 
200 (2) dinara, za inozemstvo 400 
(4) dinara — Tekući račun; 
Služba društvenog knjigovod
stva — filijala Šibenik 346-1-8 — 
Telefon štamparije 22-28 i 29-53.

METERI: 
MIRKO GRČIC 
PERO ERCEG


